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سرعت اینترنت 
موبایل دو برابر 
شده است

صفحه2

بــدون وجــود حــدود مشــخص و متعارفــی از ثبات 
و آرامــش در عرصه هــای داخلــی و بین المللــی کــه در 
آن شــهروندان و دولــت بتوانند به برنامه ریــزی و تلاش 
 بــرای تحقــق اهــداف بپردازنــد، امکان تحقق توســعه

 فراهم نخواهد شد.
مــرور تجارب جهانی توســعه صنعتی نشــان می دهد 
کــه در اغلــب کشــورهای موفــق در این زمینــه آنچه 
موجبــات تحقــق اهداف صنعتــی و توســعه ای را فراهم 
 آورده، توجــه همزمان به شــروط لازم و کافی برنامه ریزی 
توســعه اســت. در ایران اغلب موضوع مهم ریسک فضای 
کسب وکار مورد توجه قرار نمی گیرد و دولت سعی می کند 
آمرانه دست به تحقق امر توسعه بزند؛ غافل از اینکه چنین 
ابتکاری بدون حضور میلیون ها نفر کنشگر اقتصادی و همراه 

کردن آنها در مسیر توسعه ممکن نیست. 
در دهه های اخیر اندیشــمندان بسیاری در پژوهش های 
مطرح و معتبر بین المللی بر سازگاری میان سیاست داخلی 
و خارجی و اثر آن بر توســعه اقتصادی تصریح کرده و حتی 
تاکید دارند که سیاست داخلی و خارجی در عمل یک بسته 

سیاستی منسجم است. 
چین، کره جنوبی، تایوان، ژاپن و دیگر کشــورهایی که 
در رشد و توسعه اقتصادی توفیق یافته اند، عمدتا با رعایت 
همزمان شروط لازم و کافی برنامه ریزی توسعه به موفقیت 

رسیده اند.
 در تمامی این کشورها روابط باثبات و مناسب بین المللی 
 همراه با سیاست های اقتصادی سازگار با اهداف توسعه هم زمان 
اعمال شــده اســت.نگارنده در کتابی تحت عنوان »چگونه 
اژدهــا بیدار شــد«  علل جهش تحســین برانگیز چین را 
مــورد بررســی قــرار داده  و در عین حال بــا بهره گیری 
 از ســفر یک ســاله خــود بــه چیــن و تایــوان فرآینــد

 توسعه اقتصادی و صنعتی این دو کشور را بر مبنای اقتصاد 
سیاسی مطالعه کرده است. تجربه ثابت می کند بدون وجود 
حدود مشــخص و متعارفی از ثبات و آرامش در عرصه های 
داخلــی و بین المللی که در آن شــهروندان و دولت بتوانند 
به برنامه ریــزی و تلاش برای تحقق اهداف بپردازند، امکان 
تحقق توسعه فراهم نخواهد شد. در واقع گوهری که موجبات 
توسعه را به عنوان پدیده ای پیچیده و هوشمند در یک محیط 
جغرافیایی و جامعه فراهم می ســازد، ثبات و آرامشی است 
که برخاســته از پذیرفتن قواعد رسمی بین المللی و تشویق 
 و تضمین امنیت مادی و معنوی کارآفرینان است؛ کاری که 
چین و بســیاری دیگر از کشــورها انجام داده و به فراخور 
کیفیــت تلاش خود، از آن توشــه چیده اند.در ایران نیز که 
هم اکنون دولت سیزدهم مشغول طراحی و تدوین دو سند 
راهبردی برای تحقق اهداف ملی اســت، جای خالی چنین 
نگرشی به عینه موجود است. اقتصاددانان بارها تاکید کرده اند 
که سیاســت در سال های گذشته اقتصاد را به تسخیر خود 
درآورده و این وضعیت موجبات زمین گیر شدن اقتصادملی 
را فراهم کرده است؛ وضعیت تلخی که پیامدهای آن در قالب 
تورم های فراگیر، نزولی شدن روند تشکیل سرمایه، کاهش نرخ 
رشد اقتصادی سالانه، کاهش ابعاد تجارت خارجی و گسترش 
فقر و نابرابری به جامعه تحمیل شده است. تداوم این شرایط 

سرمایه اجتماعی سیاستگذار را به شدت کاهش داده است.
تهیه و تدوین سیاست های کلان و فراقوه ای برای تحقق 
توســعه اقتصادی و رسیدن به آرزوی دیرینه ایران صنعتی 
می تواند امیدبخش باشــد؛ منوط بــه اینکه کلیاتی که هم 
به صــورت علمی اثبات شــده و هم در میان کشــورهای 
 موفق شــایع بوده، مورد توجه مقامــات و بانیان طرح های

 مذکور قرار گیرد. 
 بی تردید اصلاح سیاست خارجی، کاهش ریسک در فضای 
کسب و کار و اعمال سیاست های مناسب از سوی دولت در 
جهت تسهیل سرمایه گذاری و کاهش قوانین و مقررات دست 
 وپا گیر  می تواند زمینه ساز توسعه اقتصادی ایران شود؛ اقداماتی 
که انجام همزمان آنها از طریق برنامه ای منسجم،  می تواند 

به تحول در اقتصاد ایران منجر شود.

یادداشت

توصیه به سرمربی 
جدید استقلال 
برای موفقیت

 رشد
  نقدینگی
 کاهش یافت

چشم انداز 
نه چندان 
درخشان طلا

یک بام و دو هوا در 
اولویت بندی واردات کالا

باید به مقاوم سازی منابع انسانی 
اهمیت دهیم

 عطر بهشتی گل محمدی در 
بام ایران

دولت سیزدهم و وعده ای که در 
آذربایجان غربی محقق شد

عطر بهشتی هوا و تصویر دامن دامن بوته های 
گل محمدی بر دشت و دامنه کوههای سر به 

فلک کشیده لاله زار کرمان ...

معاون وزیر نفت و مدیر عامل شــرکت ملی 
گاز با تاکید بر اینکه مقاوم ســازی صرفاً در 

مقاوم سازی فیزیکی محدود نمی شود ...

درحالی که بخشی از نیاز اساسی مردم ، دارو 
و تجهیزات پزشکی است اما مشخص نیست 

چرا برخی از نمایندگان ...

خط آهن ارومیه - مراغه چند سال پیش به طول 
۱۸۵ کیلومتر به بهره برداری رسید تا شاهراه 
ارتباطی ایران به اروپا از بن بست اقتصادی...
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پیمان هوشمندیان 
توسعه ایران و شروط آن
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آمادگی ستاد 
انتخابات کشور 
برای اجرای 
قانون جدید 
انتخابات
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تصمیمات دولت سیزدهم برای ثبات و کاهش نوسان در بازار سرمایه

تصمیمات دولت سیزدهم برای ثبات و کاهش نوسان در بازار سرمایه

اقدامات اشتباه دولت قبل در حوزه بازار سرمایه و دعوت از مردم 
برای ورود بورس و سرمایه گذاری در بازار سهام با هدف تامین مالی، 
نتیجه ای جز ضرر و زیان سهمگین سهامداران به همراه نداشت که 
همین امر به مراتب باعث بی اعتمادی ســهامداران به بورس و خروج 

هیجانی آنها از این بازار شد.
روند نوسانی بازار سهام تا جایی ادامه پیدا کرد که در نهایت انتخابات 
ریاست جمهوری دولت سیزدهم و اعلام برنامه های مدنظر برای بهبود 
وضعیت بازار، نورامیدی را در بین سهامداران ایجاد کرد و برای مدتی 
معاملات بورس را از مدار ریزشی خارج و آن را به سمت صعود سوق داد.

شــاخص بورس در روز بعد از انتخابات ریاســت جمهوری دولت 
سیزدهم با واکنش مثبت نسبت به نتیجه انتخابات همراه شد و با ۱۴ 
هزار واحد افزایش به رقم یک میلیون و ۱۶۱ هزار واحد رســید، این 
عدد در روز تنفیذ حجت الاسلام والمسلمین »سید ابراهیم رییسی« 
که در تاریخ ۱2 مرداد برگزار شــد به یک میلیون و 3۷۵ هزار واحد 
رسید، این اتفاق بعد از مدت ها روند نزولی که بازار تجربه کرده بود، 
حکایت از بازگشت خوش بینی و اعتماد سرمایه گذاران به بورس و ورود 

دوباره سرمایه هایشان به این بازار داشت.
در ادامه تلاش  و همکاری های هماهنگ دولت سیزدهم و سازمان 
بورس، معاملات بورس به مراتب چهره ای متفاوت از ســال ۹۹ را به 

خود گرفت و با گذشت 2 سال از روی کار آمدن دولت سیزدهم، این 
بازار تحت تاثیر اقدامات صورت گرفته بار دیگر از کانال 2 میلیون واحد 
عبور کرد و در روز 2۸ خرداد ماه که دومین ســال از فعالیت دولت 
سیزدهم بود شاخص بورس به کانال 2 میلیون و ۱۶2 هزر واحد دست 
یافت و این امر حکایت از تصمیم گیری درســت مسوولان دولتی در 
این حوزه و واکنش مثبت معاملات بورس از اقدامات انجام شده بود.

 حمایت از حقوق سرمایه گذاران و احیاء اعتماد سهامداران، 
جزو اهداف اصلی سازمان بورس

در کنار اقدامات انجام شده از سوی دولت سیزدهم برای حمایت 
از بازار ســهام، »مجید عشقی«، رییس سازمان بورس و اوراق بهادار 
یکی از اهداف اصلی این سازمان را حمایت از حقوق سرمایه گذاران 

و احیاء اعتماد آنها به بازار سرمایه اعلام کرد.
در ادامه تلاش های صورت گرفته توسط سازمان بورس، مسوولان 
این حوزه برنامه های متنوعی را مانند توســعه و ارتقاء ســامانه های 
هوشمند نظارتی در حوزه های بازار و نهادهای مالی، پرداخت سود از 
طریق سامانه سجام، راه اندازی ابزارهای جدید سرمایه گذاری از جمله 
گواهی سپرده شمش طلا و نفت خام و میعانات گازی، تنوع بخشی 
به صندوق های سرمایه گذاری، جهش در صدور مجوز نهادهای مالی، 

مرتضی قدیمی  -      بهبود وضعیت معاملات بورس در دولت ســیزدهم از جمله اقداماتی بود که در اولویت کاری دولتمردان قرار گرفت و این امر باعث شد تا طبق تصمیمات اتخاذ شده بازار به مراتب وضعیت بهتری را نسبت 
به 2 سال گذشته تجربه کند و تا حدودی از ضرر و زیان سرمایه گذاران در این بازار جبران شود.

در ادامه تلاش  و 
همکاری های هماهنگ 
دولت سیزدهم و سازمان 
بورس، معاملات بورس به 
مراتب چهره ای متفاوت 
از سال ۹۹ را به خود 
گرفت و با گذشت 2 سال 
از روی کار آمدن دولت 
سیزدهم، این بازار تحت 
تاثیر اقدامات صورت 
گرفته بار دیگر از کانال 2 
میلیون واحد عبور کرد .

 مشــکل تامیــن قطعــه دلیل اصلــی ابطال
 پروازها است

 سخنگوی سازمان هواپیمایی ابطال پروازهای هواپیمایی 
آتا در روز گذشته را به دلیل مشکل تامین قطعه دانست.

۶ پــرواز هواپیمایی آتا در روز گذشــته از فرودگاه تبریز 
باطل شد که به علت عدم جایگزینی پرواز، منجر به بازگشت 

بسیاری از مسافران به خانه شد.
»جعفــر یازرلو« ســخنگوی ســازمان هواپیمایی امروز 
)یکشنبه( درخصوص وضعیت شرکت هواپیمایی آتا و ابطال 
۶ پرواز در یک روز گفت: لغو پروازهای روز گذشته آتا مربوط 
به خرابی »قطعه« و عدم امکان تامین آن بود. در عین حال 
آتا هیچ هواپیمای جایگزینی هم نداشت که منجر شد ۶ پرواز 

در یک روز لغو شود.
یازرلــو گفت: تاکید ســازمان هواپیمایی بر اجرای آیین 
نامه حقوق مسافر است که در این جور مواقع حتما خسارت 
لغو پروازها به مســافر پرداخت شود. مسافران هم می توانند 
مطابق آیین نامه درخواســت فوری برای بازگشــت هزینه 
بلیت را از ایرلاین پیگیری کنند. آتا هم روز گذشــته اعلام 
کرد که برای پرداخت خسارت به مسافران مطابق آیین نامه 

رفتار خواهد کرد.
وی با اعلام اینکه هواپیمای آتا هم اکنون در فرودگاه تبریز 
زمینگیر شده است، گفت: هزینه تعمیرات و تهیه قطعه بسیار 
افزایش یافته و همزمان به دلیل اعمال تحریم ها امکان تامین 
قطعات موتور هواپیما سخت است. این شرایط احتمال نقص 

فنی در هواپیماها را افزایش داده است.

اعتمادســازی از طریق ارتقای جایگاه صندوق تثبیت بازار سرمایه، معرفی طرح بیمه 
پرتفوی سهام یار برای سرمایه گذاران خرد، بهبود ریزساختارهای بازار مانند افزایش دامنه 
نوسان، ابلاغ دستورالعمل جدید حاکمیت شرکتی به منظور صیانت از حقوق سهامداران 
توسط ناشران در دستور کار قرار دادند و از این طریق توانستند بار دیگر نگاه سهامداران 

را به این بازار تغییر دهند و زمینه ورود سرمایه های خرد به این بازار را فراهم کنند.
طبق ارزیابی های صورت گرفته می توان با قاطعیت به این موضوع اشاره کرد که پس از 
نوسانات شدید ایجاد شده در بازار سهام و نیز بی اعتمادی سهامداران برای سرمایه گذاری 
در بورس اما همکاری های دولت و سازمان بورس با هدف تغییر مسیر معاملات بورس 
با موفقیت همراه بود و به اعتقاد رییس سازمان بورس اعتماد سهامداران خرد به عنوان 

یک گام بنیادین در جهت مردمی کردن اقتصاد به میزان قابل توجهی احیا شد.

   پیگیری تعدیل نرخ خوراک پتروشیمی و سوخت صنایع
از جمله این اقدامات پیگیری تعدیل نرخ خوراک پتروشیمی و سوخت صنایع بود 
که در بهمن ۱۴۰۰ نشانه های بروز تنش میان روسیه و اوکراین منجر به افزایش شدید 
نرخ گاز در کشــورهای اروپایی شــد، از آنجا که در فرمول قیمت گذاری گاز در ایران، 
میانگین نرخ چهار هاب اروپایی و آمریکایی موثر است، نرخ خوراک صنایع پتروشیمی 

به شدت افزایش پیدا کرد و به رقم های بی سابقه 33 سنت رسیده بود.
در کشورهای رقیب ایران در صنعت پتروشیمی نرخ خوراک صنایع با رقمی بین 
۱۰ تا ۱۵ سنت محاسبه می شود که این موضوع باعث تهدید درآمدهای ارزی کشور 
و کاهش بیش از 2۰۰ هزار واحدی شــاخص بورس و خروج ســرمایه از بازار سرمایه 
می شــد، در این راستا پیگیری های قابل توجهی از سوی سازمان بورس برای تعیین 

سقف پنج هزار تومانی برای نرخ خوراک صنایع صورت گرفت.

  نمایش عمق مظنه برای همه سرمایه گذاران
از ابتدای دوره جدید مدیریت در ســازمان بورس، مطالباتی با عنوان در دسترس 
قرار داشتن عمق مظنه در کارگزاری ها مطرح می شد که در این راستا، سازمان بورس 
به منظور گسترش شفافیت و رفع هرگونه شائبه، برای نخستین بار در دنیا عمق مظنه 
)همه سفارشات خرید و فروش( را به صورت رایگان برای همه فعالان بازار نمایش داد.

  افزایش دامنه نوسان به 7 درصد در سال ۱40۱
یکی از موضوعات ریزساختاری در بازار سرمایه در دنیا، دامنه نوسان است، بازار سرمایه 

در دوره های مختلف، دامنه های نوسان متفاوت وحتی نامتقارن را تجربه کرده است.
ســازمان بــورس و اوراق بهــادار در دوره مدیریت جدید، ضمــن مطالعه جدی 
در خصــوص دامنه نوســان در کشــورهای مختلــف، افزایش دامنه نوســان را به 
صــورت تدریجــی و با مطالعــه گام به گام در دســتور کار خود قــرار داد تا دامنه 
نوســان از مثبت و منفی پنــج درصد و مثبت و منفی هفــت درصد طی 2 مرحل 
 افزایــش پیدا کند.از 2۹ فروردین ۱۴۰۱ دامنه نوســان بــه مثبت و منفی ۶ درصد

 رســید و افزایش دوباره دامنه نوســان در مهر ۱۴۰۱ و رسیدن به مثبت منفی ۷ با 
تصمیم هیئت مدیره سازمان بورس باعث کاهش صف های خرید و فروش و افزایش 

نقدشوندگی بازار شد.

  راه اندازی سامانه توثیق الکترونیکی و مکانیزه سهام )ستاره(
یکی از موضوعات مغفول مانده در بازار سرمایه، استفاده بهینه از دارایی های مردم 
از جنس سهام بود، پیش از این بسیاری از سرمایه گذاران مجبور بودند برای دریافت 
تســهیلات یا ســپردن وثایق، دارایی خود را در بانک سپرده کنند یا از اسناد ملک و 
ماشین استفاده کنند.سازمان بورس و اوراق بهادار با کمک شرکت سپرده گذاری مرکزی، 
سیستمی را با عنوان ستاره طراحی کرد که می تواند دارایی های افراد را شناسایی و به 
همه ارگان ها و نهادها از جمله بانک ها، قوه قضائیه، فروشگاه های فروش اقساطی و... 

این سرویس را ارائه کند.

زودتر با خبر شوید ...

www.mozayedemonaghese.com

٤٩١٠٥-٠٢١۴۲۵ واحد پشتیبانی و سایت

آگهی های ویژه

ورود / دریافت اشتراک

هیچ آگهی مزایده مناقصه دیگری را 
از دست ندهید.
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یک بام و دو هوا در اولویت بندی واردات کالا
محمدرضا کریمی     |     درحالی که بخشی از نیاز اساسی مردم ، دارو و تجهیزات پزشکی است اما مشخص نیست چرا برخی از نمایندگان مجلس به دنبال 

واردات خودروهای کارکرده هستند.

وزیر کشور بر آمادگی ستاد انتخابات و کمیته های تخصصی برای اتخاذ تمهیدات مناسب در صورت تبدیل طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی به قانون تاکید کرد.
 احمد وحیدی در ششمین نشست ستاد انتخابات  با تاکید بر تمهید مقدمات لازم برای برگزاری باشکوه انتخابات اسفندماه ۱۴۰۲، تامین زیرساخت های فنی متناسب با طرح اصلاح 

قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی همچون سامانه پیش ثبت نام را امری ضروری دانست.
وی با اشــاره به بســیج تمامی امکانات و ظرفیت ها به منظور تحقق مشــارکت حداکثری در انتخابات، بر آمادگی ستاد انتخابات و کمیته های تخصصی برای اتخاذ تمهیدات مناسب در 
صورت تبدیل طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی به قانون تاکید کرد.محمدرضا غلامرضا رئیس ستاد انتخابات کشور نیز به همراه مسئولان کمیته های تخصصی، گزارشی 
از روند پیشرفت برنامه ها ارائه کرد.در این نشست، محسن اسلامی دبیر ستاد انتخابات کشور هم با ارائه گزارشی از برگزاری دو همایش آموزش منطقه ای فرمانداران به صورت هفتگانه و با 

میزبانی دو استان مازندران و کهگیلویه و بویراحمد، از تداوم این همایش ها طی هفته های آتی خبر داد.

آمادگی ستاد انتخابات 
کشور برای اجرای قانون 

جدید انتخابات

  احیای ۲ برند قدیمی لوازم خانگی
دبیر ستاد تســهیل و رفع موانع تولید کشور با 
بیان اینکه مشکلات شــرکت داروگر در حیطه 
اختیارات ستاد تسهیل نیست و از سوی دولت 
و سازمان امور مالیاتی در دست پیگیری است، 

از احیای ۲ برند قدیمی لوازم خانگی خبر داد.
محمدباقر آقاعلیخانی، در پاسخ به سوالی درباره 
آخرین وضعیت فعالیت شرکت داروگر، اظهار 
کرد: این موضــوع در حیطه اختیارات ســتاد 
تسهیل نیست و از ســوی دولت و سازمان امور 
مالیاتی در دست پیگیری است. اما ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید اعلام کرده اگر در حوزه تولید 
شامل موضوعات مربوط به مواد اولیه یا بانک ها 
مشکلاتی وجود دارد، می توان در ستاد مطرح 
و پیگیری کرد. اما تاکنون درخواســتی در این 
زمینه از سوی دستگاه های متولی یا خود شرکت 

ارائه نشده که برای آن تصمیم گیری شود.
گفتنی اســت اوایل خــرداد ماه عضــو کانون 
هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان تهران 
از جزئیات تعطیلی کارخانه قدیمی »داروگر« 
و اخراج کارگران  آن خبر داد و دلیل اصلی آن را 
مسائل و مشکلات مالیاتی مالک کارخانه عنوان 
کرد. چند هفته بعد اما ســازمان امور مالیاتی 
اطلاعاتی منتشر کرد که حاکی از انجام برخی 
تخلفات مالیاتی از جمله فــرار مالیاتی، کتمان 

درآمد و... در این شرکت بود.
وی همچنین با بیان اینکه ستاد تسهیل مشکلات 
واحدهای تولید را در کمیته های مربوطه بررسی 
و ســعی می کند موانع تولید را برطرف کند، در 
پاسخ به سوالی درباره احیای برندهای قدیمی 
ایرانی، گفت: شرکت ارج در حال بازسازی است. 
همچنین جهان افروز در لرستان بازسازی شده 

و در حال فعالیت است.
به گفته این مقام مسئول سال گذشته بیش از ۲۲ 
هزار مصوبه در کل کشور از سوی ستاد تسهیل 
صادر و حدود ۱۵ هزار از این مصوبه ها اجرا شده 
است. ۴۴۰۰ مصوبه در حال اجرا و ۲۲۰۰ مصوبه 

هنوز اجرا نشده است.
آقاعلیخانی با بیان اینکه احیای واحدهای راکد 
وابسته به برند معروف داشتن یا نداشتن نیست، 
تصریح کرد: در اصل ستاد تسهیل هر واحدی که 
مشکلاتی در مسیر تولید داشته باشد با نشست 
با دستگاه های مرتبط سعی می کند مشکلات 

آن ها را برطرف کند. 

   خودروســازان در بهار امســال چند 
دستگاه اتومبیل تولید کردند؟

مدیرکل صنایع خودروی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت از تولید حدود ۳۲۵ هزار دستگاه خودرو 
از ابتدای امسال تا پایان خرداد خبر داد و گفت: 
شاهد به ثمر نشستن برنامه های تحولی دولت 
ســیزدهم  در حوزه تولید و تنظیم بازار خودرو 

هستیم.
عبدالله توکلی لاهیجانی افزود: تولید این تعداد 
خودرو به صورت عبور مستقیم و بدون ناقصی 

انجام شده است.
وی به تولید حدود ۲۷۷هزار دستگاه خودروی 
سواری در این مدت اشاره کرد که ۸۵.۲ درصد 
از کل تولیدات خودروسازان را تشکیل می دهد.

توکلی لاهیجانی بیان داشت: در مدت یاد شده 
۳۶ هزاردستگاه خودروی وانت در کشور تولید 
شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال از ۲۷ 

درصد رشد برخوردار بوده است.
وی ادامه داد: علاوه بر این در ســه ماهه نخست 
امسال حدود ۸۰۰ دستگاه خودروی ون تولید 
شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۱۱۷ 
درصد رشد را نشان می دهد. در این مدت نزدیک 
به ۵۸۰ دستگاه مینی بوس و اتوبوس نیز تولید 
شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال بیان گر 

۱۶ درصد رشد است.
این مقام مســوول وزارت صمــت گفت: تولید 
بیش از ۱۰هزاردستگاه انواع خودروی سنگین 
)کامیون، کامیونت و کشنده( و رشد ۹۵ درصد 

تولید در این حوزه، از دیگر آمار قابل ذکر است.
رشد ۹۶ درصدی تولید خودروسازان خصوصی

وی اضافه کرد: علاوه بر این در بهار امسال نزدیک 
به ۶۷هزار دســتگاه خودرو در بخش خصوصی 
تولید شد که در مقایسه با تولید ۳۴هزار دستگاه 
مدت مشابه پارسال، حدود ۹۶ درصد رشد تولید 

را نشان می دهد.
توکلی لاهیجانی تصریح کرد: در این مدت سهم 
بخش خصوصی از تولید خودرو در کشــور ۲۱ 

 درصد بوده است.
افت ۱۵ درصد قیمت موتورسیکلت

وی در ادامه به تولید حدود ۱۳۸ هزار دستگاه 
موتورسیکلت در کشور در بهار امسال اشاره کرد 
و اظهار داشت: افزایش عرضه موتورسیکلت در 
ماه گذشته سبب شد تا شاهد افت ۱۵ درصدی 

قیمت این محصولات در بازار باشیم.
مدیــرکل صنایــع خــودروی وزارت صمت 
خاطرنشان کرد: روندی که درباره افزایش تولید 
از سال گذشته آغاز شده بود، در سه ماهه نخست 
امسال نیز با شدت بیشتری تداوم یافته و برنامه 
افزایش عرضه خودرو و توسعه صنعت خودروی 

کشور در دستورکار است.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

 بنا بر نظر بسیاری از کارشناسان اقتصادی، ناترازی ارزی بر تلاطم های اقتصادی 
و جهش ارزی کشور تأثیر زیادی می گذارد؛ بنابراین برای مدیریت صحیح منابع و 
مصارف ارزی اولویت بندی موارد واردات کالا و ممنوعیت برخی از اقلام با ارزبری 
بالا ضروری است. در همین زمینه، کارشناسان معتقدند که در شرایط تحریمی، 
دولت به جای اختصاص ارز به کالاهای غیرضروری و لوکس، بایســتی به دنبال 

اولویت بندی اقلام وارداتی باشد.
بااین حال، در روزهای اخیر نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با تصویب 
لایحه ای دوفوریتی، واردات خودروی کارکرده با حداکثر عمر ۵ ســال را مجاز 
دانستند. در صورت تأیید مصوبه مجلس از سوی شورای نگهبان و تدوین آئین نامه 
اجرایی آن انتظار می رود از یک ماه دیگر زمینه های قانونی واردات خودروهای 

کارکرده فراهم شود.

از طرفی، در چند روز گذشته یکی از نمایندگان در صحن علنی مجلس از 
کمبود بیش از ۲۰۰ قلم دارو در کشــور خبر داده اســت. از دلایل این موضوع 
می توان به عدم تأمین به موقع و به میزان کافی ارز دارو، ابهام در نرخ حقوق ورودی 
گمرک )تجهیزات پزشکی(، تخصیص ندادن تسهیلات ارزان قیمت به شرکت های 
تولیدکننده و عدم پرداخت به هنگام و به میزان کافی مابه التفاوت ارز ترجیحی در 
پایان زنجیره اشاره کرد؛ البته از نظر کارشناسان اقتصادی دلیل اصلی مشکلات 

دارو عدم تخصیص ارز کافی برای واردات است.

   عدم توجه به اولویت ها باعث کاهش رشد اقتصادی خواهد شد
در همین راســتا، رضا غلامی، کارشناس اقتصادی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری مهر، پیرامون محدودیت در منابع ارزی کشور گفت: تحریم ها 

 مدیر اجرایی ســتاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده گفت که از نیمه 
اردیبهشت  تاکنون پنج هزار و ۴۰۰ دستگاه خودرو فرسوده توسط مراکز اسقاط کشور 

ثبت نام شده که این روند برای نیاز بازار بسیار کند است.
به گزارش از ســازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران )ایدرو(، »محمد حیدری 
پاشــاکی« افزود: پس از ابلاغ اصلاح ماده ۱۰ قانون ساماندهی صنعت خودرو، از تاریخ 
۲۳ اسفند پارسال همه امور مرتبط با نوسازی ناوگان و اسقاط خودرو و اخذ نخستین 
مجوز شــماره گذاری خودروهای تولید داخل و وارداتی از ستاد مدیریت حمل و نقل 

سوخت کشور به وزارت صمت واگذار شد.
وی خاطرنشان کرد: در نخستین گام ایجاد بستر نرم افزاری و سخت افزاری جهت 

اجرای مفاد بند ۱۰ قانون ساماندهی صنعت خودرو آغاز شد.
مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده بیان داشت: با توجه 
به اینکه سامانه نرم افزاری اسقاط خودرو برپایه تولید و استفاده از گواهی اسقاط فعالیت 
می کند و به دلیل ارزش مالی گواهی های اسقاط، این سامانه نیازمند نظارت دقیق است.

حیدری گفت: با توجه به اینکه سامانه ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت کشور 
به صورت سالیانه ارزیابی و توسعه نرم افزاری داده نشده بود و این امکان نیز فراهم نبود، 
بررسی های انجام شده نشان داد که سامانه مذکور امکان اجرای ماده ۱۰ قانون ساماندهی 
صنعت خودرو را فراهم نمی کند و ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده پس 

از ابلاغ قانون مجبور به طراحی سامانه جدیدی در این بخش شد.
وی با بیان اینکه در سامانه قبلی اسقاط از سال ۹۶ همه فرآیندها در قالب یک طرح 
انجام می شد، افزود: سامانه جدید به صورتی طراحی شده است که بسترهای نرم افزاری 
و سخت افزاری لازم را برای پوشش مفاد ماده ۱۰ قانون ساماندهی صنعت خودرو فراهم و 

قابلیت توسعه داشته باشد.مدیر اجرایی ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده 
تاکید کرد: سامانه جدید ستاد نوسازی به نشانی NNHK.IR از ۲۶ فروردین راه اندازی شده 
است و به تدریج طرح جایگزین خودروهای شخصی، طرح جایگزینی تاکسی، طرح تولید 

گواهی اسقاط و غیره در آن ایجاد شده است.
وی با اشــاره به اینکه بر اســاس قانون، مراکز اســقاط و بازیافت کشــور متولی 
تولیــد گواهی اســقاط هســتند و دولــت در جایگاه سیاســتگذاری، بسترســازی 
و نظــارت عالیــه و حاکمیتــی این حــوزه قــرار دارد، تصریح کرد: مراکز اســقاط و 
 تشــکل های مربوطه باید نســبت به مذاکره و انعقاد قرارداد بــرای تولید گواهی های

 اســقاط بــا تولیدکننــدگان خــودور و موتورســیکلت و دارنــدگان خودروهــای 
ســنگین و ســواری اقدام کنند.حیــدری اظهار داشــت: با توجه به اینکــه از نیمه 
 دوم اردبیهشــت طرح اســقاط خودروهای فرســوده در ســامانه قــرار گرفت از آن 

زمان تا کنون توسط مراکز اسقاط کشور پنج هزار و ۴۰۰ دستگاه خودرو فرسوده ثبت نام 
شــده که این روند برای نیاز بازار بسیار کند است.وی با بیان این که ماهانه نزدیک به 
۵۰ هزار گواهی اسقاط مورد نیاز است، خاطرنشان کرد: مراکز اسقاط باید ضمن سرعت 
بخشیدن به تولید گواهی اسقاط، نسبت به مذاکره و انعقاد قرارداد مبادرت کنند تا در 
جهت از رده خارج کردن خودروهای فرسوده گام موثری برداشته شود و در این راستا 
لازم است تشکل های صنفی مراکز اسقاط ضمن برگزاری جلسات با تولیدکنندگان شرایط 
تولید گواهی اسقاط متناسب با نیاز مصرف کنندگان را هرچه سریعتر فراهم کنند.این 
مسوول تصریح کرد: بر اساس قانون، واردکنندگان و تولیدکنندگان خودروهای سواری 
که داخلی سازی آنها کمتر از ۴۰ درصد است برای اخذ مجوز شماره گذاری باید گواهی 
اســقاط ارائه دهند و سایر تولیدکنندگان موظفند به میزان یک چهارم تولیدات خود 
گواهی اسقاط ارائه کنند و در صورت نبود گواهی اسقاط به منظور جلوگیری از اخلال 
در تولید، ۱.۵ درصد قیمت تمام شده خودرو یا موتورسیکلت را به صندوق حمایت از 
تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته وزارت صمت واریز کنند.مدیر اجرایی ستاد نوسازی 
ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده درباره کامیون های وارداتی گفت: واردکنندگانی که 
براساس بند )ث( ماده ۳۰ قانون احکام دائمی توسعه کشور، خودرو کامیون کشنده حداکثر 
سه سال کارکرد وارد کشور کنند، نیز باید توجه داشته باشند که رانندگان خودمالک 
ودارای کارت هوشمند و همچنین شرکت های حمل و نقل عمومی فقط برای یک بار 
و یک دستگاه، در صورت عدم وجود گواهی اسقاط به اندازه کافی، می توانند پنج درصد 
ارزش گمرکی خودروهای وارداتی مذکور را به صندوق حمایت از تحقیقات و توســعه 
صنایع پیشرفته وزارت صمت جهت مجوز شماره گذاری واریز کنند و در دفعات بعدی 

باید حتما خودرو اسقاط کنند.

نماینده مردم همدان در مجلس شورای اسلامی ضمن اعلام کشف یک معدن بزرگ 
لیتیم در همدان اعلام کرد: این معدن توانایی تامین ۲۰ درصد نیاز جهان به لیتیم را دارد.

حجت الاسلام و المســلمین احمد حسین فلاحی در برنامه تهران ۲۰ گفت: یک 
معدن ذخایز لیتیم در استان همدان کشف شده است. ما جزو کشورهایی با بزرگترین 
دخایر اســتراتژیک و نیروی انسانی توانمند هستیم ولی از آن استفاده نمی کنیم. این 
کشف باعث شده خیلی از کشورها درخواست بدهند که این معدن استخراج شود. این 

دستاورد ما را جز کشورهای دارنده ذخایر لیتیم قرار می دهد.
وی افزود: برای باتری ماشین های برقی می توانیم از این انرژی استفاده کنیم و با 
این حجم می توانیم ۲۰ درصد لیتیم جهان را تامین کنیم. ما به بخش خصوصی کمتر 
میدان داده ایم و می توانیم با استفاده از بخش خصوصی از این معادن استفاده کنیم. ما 
در زمینه معادن برنامه درستی نداشته ایم و باید به این حوزه توجه لازم، برنامه ریزی 
قوی و استخراج اصولی داشته باشیم.نماینده مردم همدان در مجلس افزود: استرالیا در 
این زمینه پیشرفت خوبی داشته و اولین جلسه را با این کشور داشته ایم و چین هم 
اعلام آمادگی کرده که به ما در استخراج این معادن کمک کند. چند گروه از سرمایه 
گذاران خارجی برای ســرمایه گذاری در این معدن اعلام آمادگی کرده اند. این معدن 
یک توانمندی بین المللی برای ما ایجاد می کند و باید وزارت صمت برنامه ریزی دقیقی 
برای آن داشته باشد.وی افزود: منطقه کشف این معدن بکر و استراتژیک است و ظرفیت 

های فراوانی دارد. نیازمند یک برنامه منسجم برای بهره برداری از این معدن هستیم. در 
همین شرایط تحریم هم کشورهای دیگر با توجه به استراتژیک بودن این معدن حاضرند 

در کشور ما سرمایه گذاری کنند.
پیــری دبیر کل خانه صنعت معدن و تجارت جوانان ایران هم در این برنامه گفت: 
لیتیم به واسطه اینکه فلز بسیار سبکی با مقاومت گرمایی بالا است در صنعت فضایی 
های تک و هواپیمایی و کاشــی و سرامیک مورد استفاده قرار می گیرد. فلز لیتیم در 
حوزه آلایندگی بسیار حائز اهمیت است و در بحث انرژی های تجدید پذیر بسیار مورد 

توجه قرار گرفته است. لیتیم اثرات سوء زیست محیطی اندکی دارد. استخراج این معدن 
توســط یک جوان در بخش خصوصی از سال ۹۹ شروع شده و اسفند ۱۴۰۱ توانست 

موفق به کشف به لیتیم شود.
وی ادامــه داد: این معدن ۸ و نیم میلیون تن ذخیره لیتیم دارد این کشــف باعث 
شد ما بین کشورهای دارنده ذخایر لیتیم قرار بگیریم. شیلی، استرالیا و چین ۳ کشور 
دارای بزرگترین ذخایر لیتیم در جهان هستند. رشد قیمت لیتیم در سال های گذشته 

فوق العاده بالا بوده است.
پیری افزود: تا ۲۰۳۰ بازار لیتیم به ۱۹۲ میلیارد دلار خواهد رسید. آمریکا در حال 
حاضر ۱۸۰ میلیارد دلار مگا پروژه در زمینه لیتیم دارد. برای اولین بار گواهی کشــف 

لیتیم در کشور صادر شده به همیت دلیل با تکنولوژی استخراج لیتیم را نداریم.
وی افزود: باید با چین مراودات خود در زمینه لیتیم را افزایش دهیم و پشت معدن 
دار لیتیم همدان بایستیم. باید بانک ها و وزارت امور خارجه برای بحث ورود تکنولوژی 

برای این منطقه پای وار بیایند تا بتوانیم به هاب تامین لیتیم منطقه تبدیل شویم.
دبیر کل خانه صنعت معدن و تجارت جوانان ایران خاطرنشان کرد: باید یک پایلوت 
نیمه صنعتی در این معدن راه اندازی شــود که هزینه زیادی دارد. ما از خودروســازی 
خودمان ۶۰ سال است حمایت کرده ایم ولی هنوز بچه ای داریم که که نیازمند پدرش 

است، بهتر است کمی از این حمایت را صرف حمایت از ذخایر لیتیم کنیم.

ثبت نام ۵۴۰۰ خودرو برای اسقاط از نیمه اردیبهشت تاکنون

ایران توانایی تامین ۲۰ درصد نیاز جهان به لیتیم را دارد

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
دوشنبه 1402/04/05
شماره : 1430

و سنگ اندازی های دشمن در روند صادرات نفتی و غیرنفتی در منابع ارزی 
کشور محدودیت هایی را به وجود آورده که حتی باعث بروز مشکلاتی در 

جابه جایی همان منابع ارزی محدود شده است.
این کارشــناس اقتصادی ادامه داد: بنابراین در این شرایط نیاز است 
تا با طبقه بندی میان نیازهای اساسی و مصارف ارزی کشور، اولویت های 
واردات روشن شود. منابع ارزی ابتدا باید به کالاهای اساسی، استراتژیک 
و ضروری مانند گندم، برنج و دارو تخصیص داده شود و بعد از آن نوبت 
اقلام مواد اولیه تولید اســت؛ چراکه وارد نکردن این اقلام باعث کاهش 
تولید، افزایش بیکاری و در نهایت پایین آمدن رشد اقتصادی خواهد شد.

وی تصریح کرد: همین طور اولویت ها یکی پس از دیگری جلو رفته تا به 
کالاهای با ضرورت کمتر برسد؛ مثلاً کالاهایی که در داخل تولید می شود 
ضرورتی ندارد تا برای واردات آنها نیز ارز از کشور خارج شود. به طور مثال 
در رابطه با خودرو در حال حاضر ۱۷ شرکت خودروسازی با ظرفیت تولید 

۱ میلیون و ۷۰۰ هزار خودرو در کشور وجود دارد.

   با وجود محدودیت ارزی برای دارو، چرا طرح واردات خودروی 
کارکرده تصویب شد؟

غلامی با اشاره به گزارش مجلس شورای اسلامی در خصوص مشکل 
تخصیص منابع ارزی برای واردات دارو عنوان کرد: زمانی که منابع ارزی 
کشــور مناسب باشــد، واردات خودرو هم بلامانع است؛ اما زمانی که با 
محدودیت ارزی برای تخصیص ارز دارو، مواد اولیه و غیره مواجه هستیم 

چه دلیلی دارد که خودرو کامل وارد کنیم؟
وی بیــان کرد: در چند وقت گذشــته یکی از مدیران شــرکت های 
خودروســازی اعلام کرد درصورتی که ارز بــرای واردات مواد اولیه تولید 
خودرو داده نشود ما نمی توانیم خودرویی تولید کنیم و در نتیجه خودروهای 
پیش فروش شده نیز آماده تحویل نمی شود. به ازای هر واحد پولی که صرف 
واردات خودرو می شــود می توان با واردات مواد اولیه، خودروی بیشتری 
تولید کرد؛ بنابراین باید برای اولویت بندی اختصاص ارز واردات کالا، درجه 

اهمیت اقلام لحاظ شود.

 پشت پرده ماجرای واردات خودروی کارکرده چیست؟
رئیس جمهور، ابراهیم رئیسی، در روزهای اخیر گفته است، حتی یک 
ساعت تعلل در جلوگیری از واردات کالاهای غیرضروری جایز نیست؛ وی 
از دستگاه های اجرایی خواسته است تا روند جلوگیری از واردات کالاهای 

غیرضروری و دارای مشابه داخلی را پیگیری کنند.
همان طــور کــه گفته شــد، در ســال های اخیر به واســطه اعمال 
تحریم هــای ظالمانــه علیه کشــورمان، نحوه هزینه کــرد منابع ارزی 
کشــور بیش ازپیــش اهمیت یافته اســت. امــا متأســفانه در برخی 
 مــوارد؛ ارز کشــور برای واردات کالاهایی اســتفاده شــده اســت که

 نه تنها نیاز اساسی مردم را تأمین نمی کند، بلکه تنها توسط معدودی از 
افراد جامعه مورداستفاده قرار می گیرد.

باوجوداینکه صنعت خودروی ایران نیازمند اصلاحات اساسی بوده و 
استفاده از خودروهای باکیفیت حق مردم است؛ اما به دلیل وجود محدودیت 
در منابع ارزی می بایست اصل اولویت بندی در واردات کالاها رعایت شود؛ 
درحالی که بخشی از نیاز اساسی مردم به دارو و تجهیزات پزشکی به دلیل 
عدم تخصیص ارز با مشــکل مواجه شده است؛ چرا برخی از نمایندگان 

مجلس به دنبال واردات خودروهای کارکرده هستند.

  در چند وقت گذشته یکی 
از مدیران شرکت های 

خودروسازی اعلام کرد 
درصورتی که ارز برای 

واردات مواد اولیه تولید 
خودرو داده نشود ما 

نمی توانیم خودرویی 
تولید کنیم و در نتیجه 

خودروهای پیش فروش 
شده نیز آماده تحویل 

نمی شود.

  ادامه جولان » ازن« در آسمان تهران
افزایش دما در ساعات بعدازظهر دیروز موجب افزایش غلظت ازن در آسمان پایتخت شد. به گزارش خبرگزاری »ایسنا«، صبح دیروز شرکت کنترل کیفیت هوای تهران پیش بینی افزایش غلظت ازن در مناطق پرتردد طی بعدازظهر شنبه را منتشر کرد اما در عین حال 
تاکید کرد که وزش باد موثر تا ساعات پایانی شنبه   شب، تاحدودی سبب کاهش غلظت آلاینده   ها خواهد شد. شاخص کیفیت هوای شهر تهران با توجه به افزایش غلظت آلاینده گازی شکل، بی   رنگ و بی   بوی ازن در هوا طی روزهای اخیر سبب شد فعلا مدت آلودگی 
سریالی هوا به دو روز برسد؛ به این ترتیب که در روزهای دوم و سوم ماه این شاخص به ترتیب ۱۵۴ و ۱۰۸ محاسبه شد که به معنای قرمز و نارنجی بودن وضعیت هوا طی دو روز گذشته است.نگرانی درباره آلودگی هوا به واسطه انتشار ازن از آنجا نشات می گیرد که این 

آلودگی هیچ نشانه فیزیکی خاصی ندارد و برخلاف آلودگی زمستانی با چشم غیرمسلح برای عموم مردم قابل تشخیص نیست.
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سرعت اینترنت موبایل دو برابر شده است

مریم لطفی      |      وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: سایت اسپیدتست سایتی است که هرماه سرعت اینترنت موبایل و ثابت همه 
کشورها را اعلام می کند و از ابتدای دولت تاکنون سرعت اینترنت موبایل تقریبا دو برابر شده است.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

مدیرعامل شرکت گاز ایران با اعلام اینکه وزارت برق عراق همه مطالبات گازی ایران را پرداخت کرده است، گفت: آیین نامه جدید تعرفه های گاز تصویب شده که جزییات آن به زودی اعلام 
می شود، البته در آیین نامه جدید تشویق هم برای مشترکان در نظر گرفته شده است.

 مجید چگنی امروز )یکشنبه( در حاشیه نخستین همایش مقاوم سازی تأسیسات و تجهیزات تولید، انتقال و شبکه توزیع گاز طبیعی کشور و در جمع خبرنگاران با اشاره به تسویه بدهی گازی 
عراق به ایران، اظهار داشت: وزارت برق عراق همه مطالبات گازی ایران را پرداخت کرده و این بدهی اکنون صفر است؛ اما بعضاً مشکلاتی بری انتقال وجه از بانک TBI عراق به ایران به وجود می آید.

وی از درخواست ترکیه برای تمدید قرارداد واردات گاز از ایران خبر داد و افزود: مذاکرات برای تمدید این قرارداد در حال انجام است.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران درباره واردات گاز از ترکمنستان گفت: همچنان با این کشور در حال مذاکره هستیم.چگنی همچنین از تصویب آیین نامه جدید تعرفه های گاز خبر داد و بیان 

کرد: جزییات آن به زودی اعلام می شود، البته آیین نامه جدید تشویق هم برای مشترکان در نظر گرفته شده است.

درخواست ترکیه برای 
تمدید خرید گاز

   ورق بورس برگشت
شاخص های بازار سرمایه امروز بر خلاف روز 
گذشته روندی صعودی داشتند و شاخص کل 
بورس توانست بیش از ۲۷ هزار واحد افزایش یابد. 
همچنین شاخص کل فرابورس دوباره وارد کانال 
۲۸ هزار واحد شد. شاخص کل بورس امروز با 
۲۷ هزار و ۱۵ واحد افزایش تا رقم دو میلیون و 
۱۸۹ هزار واحد صعود کرد. شاخص کل با معیار 
هم وزن نیز با افزایشــی ۷۲۹۱ واحدی در رقم 
۷۵۰ هزار و ۲۵۳ واحد ایستاد. در این بازار ۷۵۳ 
هزار معامله به ارزش ۶۵ هزار و ۲۰ میلیارد ریال 
انجام شد.طی معاملات امروز ۵۸ درصد نمادهای 
بورسی مثبت بودند که از میان آن ها معدنی و 
صنعتی گل گهر، پالایش نفت اصفهان و معدنی 
و صنعتی چادرملو نسبت به سایر نمادها بیشترین 
تاثیر مثبت را روی بورس گذاشتند.شاخص کل 
فرابورس نیز با ۲۲۸ واحد افزایش وارد کانال ۲۸ 
هزار واحد شد و رقم ۲۸ هزار و ۴۶ واحد را ثبت 
کرد. در این بازار ۴۷۰ هزار معامله به ارزش ۳۷ 
هزار و ۷۱۶ میلیارد ریال انجام شد. از میان ۱۹۴ 
نماد مثبت فرابورسی پلیمر آریاساسول، سرمایه 
گذاری مالی سپهر صادرات و پالایش نفت لاوان 
نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را 

روی فرابورس گذاشتند.

  اســتقبال 4.6 میلیون نفر صاحبان 
اصناف و مشاغل از پرداخت مالیات

سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: 
پرونده مالیاتی ۴.۶ میلیون نفر از صاحبان اصناف 
و مشــاغل تعیین تکلیف شد. در مورد آخرین 
عملکرد تبصره ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم 
گفت: تا کنون ۳ میلیــون و ۵۵۲ هزار و ۸۶۹ 
پرونده صاحبان اصناف و مشاغل از طریق فرم 
تبصره ۱۰۰ قانون مالیات تعیین تکلیف شدند و 
یک میلیون و ۸۴ هزار و ۸۰۴ پرونده هم اقدام به 
ارائه اظهارنامه کرده اند که در مجموع ۴.۶ میلیون 
نفر از صاحبان اصناف و مشاغل مالیات عملکرد 
آنها برای سال ۱۴۰۱ در سال جاری مشخص و 
تعیین تکلیف شده است.وی گفت: سال گذشته 
تا پایان خرداد ماه که مهلت قانونی اســتفاده از 
تبصــره ۱۰۰ بود، حدود ۴ میلیون و ۴۵۰ هزار 
نفر از صاحبان مشاغل و اصناف از تبصره ۱۰۰ 
استفاده کرده و یا اقدام به ارائه اظهارنامه مالیاتی 
کرده بودند، بنابراین امســال نســبت به سال 
گذشته با تحقق ۱۰۵ درصدی مواجه هستیم 
که ۵ درصد بیشــتر از کل پرونده های مالیاتی 
اصناف و مشاغل در ســال گذشته بوده است.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی در مورد سخنان 
یکی از نمایندگان مجلس در صحن مجلس که 
گفتــه بود برخی اصناف به وی مراجعه کرده و 
گلایــه کرده بودند که چرا مالیات آنها از ۲ تا ۵ 
میلیون تومان یکباره به ۲۰ میلیون تومان رسیده 
است، گفت:  میانگین پرداخت مالیات اصناف برای 
یکسال در سال گذشته حدود ۲.۶ میلیون تومان 
بوده، در حال حاضر میانگین پرداخت مالیات هر 
واحد صنفی بین ۵.۶ تا ۵.۷ میلیون تومان در 
سال است.موحدی بک نظر این را هم گفت:  ۵۰ 
درصد صاحبان اصناف و مشــاغل مالیات صفر 
اظهار کرده اند، یعنی عملاً برای عملکرد ســال 
۱۴۰۱ خود، حتی یک ریال مالیات نمی پردازند، 
فقط اظهارنامه پر کرده اند.وی با بیان اینکه یکی از 
مأموریت های سازمان امور مالیاتی تحقق عدالت 
هــم در دریافت و هم در هزینه کرد درآمدهای 
مالیاتی اســت، گفت: ما نمی گوییم باید از همه 
اصنــاف مالیات بگیریم، چــون که ۵۰ درصد 
اصنــاف مالیات صفر می پردازنــد و ۹۰ درصد 
اصناف مالیات کمتــر از ۱۰ میلیون تومان در 

سال می پردازند.
به گفته سخنگوی ســازمان امور مالیاتی با 
توجه به تمدید مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی و یا 
استفاده از تسهیلات تبصره ۱۰۰ قانون مالیات تا 
۱۰ تیر ماه سال جاری گفت: اولاً که سازمان امور 
مالیاتی بنایی ندارد که مهلت یاد شده را تمدید 
کند و در ثانی تمدید در اختیار ما نیست، ما یک 
سازمان مجری قانون هستیم در ۳۱ خرداد ماه 
که مهلت مالیات اصناف به پایان رسیده با مصوبه 
شورای هماهنگی سران قوا ۱۰ روز اضافه شد، 
بنابراین به صاحبان اصناف و مشاغل که هنوز 
اقدام به ارائه اظهارنامه و یا استفاده از تبصره ۱۰۰ 
نکردند، توصیه می کنیم، در مهلت باقیمانده در 
مورد مالیات خود اقدام کنند.وی گفت:  تا پایان 
۳۱ خــرداد ماه به انــدازه ۱۰۰ درصد مؤدیان 
ســال قبل پوشش داده بودیم، اما در این ۴ روز 
که مهلت تمدید شده است ۵ درصد به مؤدیان 
اضافه شده، یعنی حدودا روزانه ۵۰ تا ۱۰۰ هزار 
نفر جدید اقدام به ارائه اظهارنامه کرده اند. در روز 
۳۱ خرداد که آخرین مهلت قبلی بود ۱.۵ میلیون 
مراجعه به سایت سازمان مالیاتی به نشانی مالیات 
 من داشتیم که در نوع خود یک رکورد به شمار 
می رود، از این تعداد ۶۰۰ هزار نفر مالیات خود 
را مشــخص کرده اند که یا فرم تبصره ۱۰۰ پر 
کرده انــد و یا اظهارنامه مالیات داده اند و بعد از 
۳۱ خــرداد روزانه بین ۵۰ تــا ۶۰ هزار نفر در 
روز برای تعیین تکلیف مالیات خود به سامانه 

مراجعه می کنند.
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معاون اقتصادی بانک مرکزی  ضمن تشریح تحولات مهمترین متغیرهای اقتصادی 
در مدت فعالیت دولت سیزدهم گفت: انتظار می رود که در سایه ثبات ایجاد شده 

در بازار ارز، نرخ تورم نیز در ماه های آتی سال جاری به سطوح پایین تر تنزل یابد.
 محمد شــیریجیان در جمع خبرنگاران، تصریح کرد: بررسی آمارهای اقتصادی 
کشــور در این دوره حاکی از آن اســت که تغییر و بهبود قابل ملاحظه ای در روند 
برخی از شاخص های مهم اقتصاد کلان نظیر نرخ رشد تولید و نقدینگی بوجود آمده 
و اقتصاد ایران در دوره کوتاه تصدی دولت سیزدهم تحولات مثبتی را تجربه کرده 
است. رویکرد کلی سیاست های بانک مرکزی در این دوره بر تثبیت وضعیت اقتصاد 
کشور، کنترل و مدیریت نقدینگی، کاهش نوسانات نرخ ارز، تنظیم  گری بازار پول و 
بازار ارز و تامین مالی و هدایت منابع به سمت فعالیت های تولیدی استوار بوده است.

  کنترل قابل ملاحظه رشد نقدینگی
معاون اقتصادی بانک مرکزی با بیان اینکه از ابتدای استقرار دولت سیزدهم مسئله 
کنترل رشد نقدینگی و تورم با توجه به وضعیت حاد آن در سال های اخیر، به عنوان 
یکی از مهمترین اولویت های اقتصادی کشور مورد توجه قرار گرفت، افزود: طی این 
دوره بانک مرکزی با تنظیم برنامه هدف گذاری رشد نقدینگی ۳۰ درصدی برای 
سال ۱۴۰۱ و تعیین هدف رشد نقدینگی به میزان ۲۵ درصدی برای سال ۱۴۰۲ 

توانسته است این متغیر را بطور قابل ملاحظه  ای کنترل کند.
وی افزود: آمارها حاکی از آن است که رشــد نقدینگی که در پایان مردادماه سال 
۱۴۰۰ به رقم ۳۹.۱ درصد رسیده بود، در دوران فعالیت دولت سیزدهم روند نزولی 
قابل توجهی را طی کرده اســت؛ به طوری که بر اســاس آمارهای مقدماتی، رشد 
نقدینگی در پایان سال ۱۴۰۱ معادل ۳۱.۱ درصد بوده که نسبت به دو سال گذشته 
)رشد نقدینگی در سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب معادل ۴۰.۶ و ۳۹.۰ درصد بوده 
است( کاهش شدیدی را نشان می  دهد و حکایت از تحقق نسبی برنامه پولی تنظیم 
شده برای سال ۱۴۰۱ دارد.شیریجیان ادامه داد: همچنین آمارهای مقدماتی سال 
۱۴۰۲ نیز نشان می  دهد که در دو ماهه سال مذکور، نقدینگی معادل ۲.۱ درصد 
رشد یافته که این رقم دقیقاً منطبق بر مسیر رشد نقدینگی هدفگذاری شده برای 
سال ۱۴۰۲ است.وی با اشاره به اقدامات بانک مرکزی برای کنترل رشد نقدینگی 
گفت: اقدامات عملیاتی انجام شده توسط بانک مرکزی نظیر کنترل خلق پول بانکی 
از طریق تنظیم و اعمال جدی کنترل رشد ترازنامه بانکها، تشکیل کمیته  نقدینگی و 
برگزاری هفتگی و مستمر جلسات آن، هدایت نرخ سود در بازار بین بانکی حول نرخ 
سیاستی و در محدوده دالان نرخ سود بازار و افزایش نسبت سپرده قانونی در سطح 
شبکه بانکی به میزان نیم واحد درصد، نقش مهمی در تحقق برنامه کنترل نقدینگی 

در ماه های اخیر داشته است.

  حمایت از تولید و تداوم رشد اقتصادی
معاون اقتصادی بانک مرکزی افزود: در دوره فعالیت دولت سیزدهم ضمن عنایت به 
مسئله کنترل رشد نقدینگی، موضوع حمایت از تولید و تداوم نرخ رشد اقتصادی نیز 
مورد توجه مستمر سیاست گذاران اقتصادی کشور بوده است. توجه ویژه به صنعت 
کشور موجب شد تا نرخ رشد بخش صنعت کشور از ۳.۳ درصد در سال ۱۴۰۰ به ۹.۵ 
درصد در سال ۱۴۰۱ افزایش یابد. همچنین طی سال ۱۴۰۱، رشد مثبت بخش 

خدمات تداوم یافته و نرخ رشدی معادل ۲.۷ درصد را تجربه کرد.
شیریجیان با تاکید بر اینکه رشد اقتصادی کشور در سال گذشته صرفاً محدود به 
رشد گروه نفت و گاز نبوده، ادامه داد: در سال ۱۴۰۱، نرخ رشد تولید ناخالص داخلی 
به قیمت پایه با نفت و بدون نفت به ترتیب برابــر ۴.۰ و ۳.۵ درصد بوده که نزدیک 
بودن این دو رقم، بیانگر آن است که رشد اقتصادی کشور صرفاً محدود به رشد گروه 
نفت و گاز نبوده، بلکه سایر بخش های اقتصادی کشور نیز از رشد مطلوب و مناسبی 
برخوردار بوده اند این در شرایطی است که متوسط رشد اقتصادی کشور در طول 
دهه ۹۰ برابر با ۰.۷ درصد بوده اســت و با عنایت به اینکه در سال ۱۴۰۰ نیز رشد 
اقتصادی کشور معادل ۴.۵ درصد بود بر اساس دیدگاه صاحب نظران اقتصادی اگر 
کشور دو سال متوالی رشد اقتصادی بالای ۳ درصد داشته باشد این امر می تواند 
حاکی از خروج کشور از رکود اقتصادی ناشی از تشدید تحریم های اقتصادی از بعد 

از سال ۱۳۹۷ و نیز شیوع بیماری کرونا از سال ۱۳۹۸ به بعد باشد.

وی افزود: در سال ۱۴۰۱، نرخ رشد هزینه های مصرف نهایی بخش خصوصی برابر 
۸.۷ درصد بوده است که نسبت به نرخ رشد آن در ســال ۱۴۰۰ )۳.۹ درصد( ۴.۸ 
واحد درصد افزایش نشان می دهد. همچنین در ســال ۱۴۰۱، نرخ رشد تشکیل 
سرمایه ثابت ناخالص کل، تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در ماشین آلات و تشکیل 
سرمایه ثابت ناخالص در ســاختمان به ترتیب معادل ۶.۷، ۱۵.۴و ۱.۲ درصد بوده 
است که تداوم آن طی سال های بعد می تواند با افزایش حجم سرمایه خالص کشور، 
پتانسیل های تولید را افزایش داده و زمینه بهبود وضعیت تولید و افزایش نرخ رشد 
اقتصادی را فراهم آورد. این در شرایطی اســت که در طول دهه ۹۰ متوسط رشد 
تشکیل سرمایه ثابت ناخالص کل، تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در ماشین آلات و 
تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در ساختمان به ترتیب برابر با معادل ۶.۹-، ۹.۱- و 
۵.۲- درصد بوده است.معاون اقتصادی با تشــریح عملکرد فصلی شاخص تولید 
کارگاه های بزرگ صنعتی )۱۰۰ نفر کارکن و بیشتر( با سهم قریب به ۷۰ درصد از 
ارزش افزوده بخش صنعت گفت: شاخص مزبور که در ابتدای شروع فعالیت دولت 
سیزدهم )فصل دوم سال ۱۴۰۰( عمدتاً متاثر از محدودیت های تامین برق صنایع 
مختلف از جمله سیمان و فولاد با کاهش ۳.۱ درصدی مواجه شده بود؛ در نتیجه 
سیاست های اتخاذ شــده توســط دولت از جمله مدیریت بهینه مصرف انرژی در 
کشور، اثرات منفی محدودیت های تامین انرژی صنایع به تدریج برطرف و تولید در 
صنایع مختلف به روال عادی خود برگشت. گواه این مدعا روند صعودی رشد شاخص 
تولید کارگاه های بزرگ صنعتی طی فصول اخیر است؛ در همین ارتباط و مطابق 
با آخرین آمار موجود، شاخص مزبور طی فصول سال ۱۴۰۱ به ترتیب با افزایش ۳، 
۱۰.۱، ۱۱.۳ و ۱۵.۶ درصدی نسبت به فصل مشابه سال قبل از آن همراه شده است.

شیریجیان ادامه داد: به طور مشخص بررسی عملکرد صنایع مختلف در سال ۱۴۰۱ 
بیانگر آن است که شاخص تولید تمامی گروه های صنعتی به جز گروه "تولید داروها 
و فرآورده های دارویی شیمیایی و گیاهی" از افزایش عملکرد نسبت به سال قبل از 
آن برخوردار بودند؛ از جمله این صنایع که بیشترین سهم را در رشد محقق شده سال 
۱۴۰۱ داشته اند می توان به "صـنایع  تولید وسایل  نقلیه  موتوری، تریلر و نیم تریلر"، 
"صـنایع  تولید فلزات  اسـاسی" و " صنایع تولید مواد و محصولات شیمیایی"  اشاره 
کرد.به گفته شیریجیان، بررسی تحولات حوزه کشاورزی نیز موید آن است که به 
رغم کاهش بارندگی و بروز خشکسالی در ســال های اخیر، بواسطه اهتمام ویژه 
دولت سیزدهم در حمایت از تولید محصولات کشــاورزی با هدف تأمین امنیت 
غذایی پایدار، خودکفایی و کاهش وابستگی در غلات پایه و محصولات راهبردی از 
طرق مختلف نظیر ابلاغ و اجرای الگوی کشت، افزایش قابل ملاحظه قیمت خرید 
تضمینی و اختصاص یارانه، رشد تولید محصولات کشاورزی در سال زراعی ۱۴۰۱ 
)مهر ۱۴۰۰ تا شهریور ۱۴۰۱( در حدود ۱۳۶.۲ میلیون تن بوده است که نسبت به 
سال زراعی ۱۴۰۰ )مهر ۱۳۹۹ تا شهریور۱۴۰۰( با رشد ۵.۱ درصدی همراه بوده 
و موجباب افزایش ارزش افزوده بخش کشــاورزی معادل ۱.۱ درصد را در نه ماهه 
سال ۱۴۰۱ فراهم کرده است.وی تاکید کرد: این در حالی است که عملکرد تولید 
محصولات کشاورزی در ســال زراعی ۱۴۰۰ در حدود ۱۲۶.۲ میلیون تن بود که 
نسبت به سال قبل آن حاکی از کاهش ۵.۴ درصدی تولیدات کشاورزی و به تبع آن 

کاهش ۲.۶ درصدی ارزش افزوده بخش کشاورزی در این سال بود.
معاون اقتصادی بانــک مرکزی مهم ترین هدف دولت در حوزه بــازار کار را  ایجاد 
اشتغال دانست و گفت: با شیوع گسترده بیماری کرونا در سال ۱۳۹۹ بخش خدمات 

اقتصاد کشور بیشترین آسیب را از شیوع این بیماری متحمل شد. به نحوی که تعداد 
شاغلان این بخش با کاهش حدود ۹۰۰ هزار نفری از ۱۲.۳ میلیون نفر در زمستان 
۱۳۹۸ به ۱۱.۴ میلیون نفر در تابستان ۱۴۰۰ رســید. اما با شروع واکسیناسیون 
عمومی توسط دولت از نیمه دوم ســال ۱۴۰۰ و کنترل شــیوع بیماری کرونا و 
همچنین، مثبت شدن رشد اقتصادی علاوه بر احیای مشاغل از دست رفته بر اثر 
کرونا مشاغل جدیدی نیز در این بخش ایجاد شد؛ به نحوی که تعداد شاغلان بخش 
خدمات با حدود ۱.۲ میلیون نفر افزایش نسبت به تابستان ۱۴۰۰ به ۱۲.۶ میلیون 

نفر در زمستان ۱۴۰۱ رسید.
وی ادامه داد: طی دوره مشــابه، تعداد شــاغلان بخش های صنعت و کشاورزی 
کاهش داشت. عامل عمده در کاهش بی ســابقه تعداد شاغلان بخش کشاورزی 
خشکسالی های اخیر بوده است. احتمالاً بخشی از کاهش اشتغال در بخش صنعت 
نیز مربوط به کاهش تولید مواد بهداشتی،   ماسک و مواد ضد عفونی کننده بوده است. 
همچنین، بررسی آمارهای اشتغال نشان می دهد بخش قابل توجهی از مشاغل ایجاد 
شده مربوط به فارغ التحصیلان عالی بوده است؛ به نحوی که در دوره استقرار دولت 
سیزدهم بالغ بر ۴۰۰ هزار شغل جدید برای این گروه ایجاد شده و سهم جمعیت 
فارغ التحصیلان عالی از کل شاغلان کشور از ۲۵.۶ درصد در تابستان ۱۴۰۰ به ۲۷.۴ 

درصد در زمستان ۱۴۰۱ افزایش یافته است.

  کاهش التهابات بازار ارز و افزایش میزان تامین ارز واردات
معاون اقتصادی بانک مرکزی با مروری بر تحولات بازار ارز طی دو سال گذشته و 
تشــدید انتظارات تورمی گفت: بانک مرکزی طی این مدت، مهم ترین تلاش ها و 
اقدامات خود را در راستای تقویت ثبات و پیش بینی پذیری بازار ارز، جلب اعتماد 
آحاد فعالان اقتصادی و جلوگیری از سرایت نوســانات مقطعی نرخ ارز به قیمت 

کالاهای اساسی و مرتبط با معیشت مردم، معطوف داشته است.
عضو هیات عامل بانک مرکزی خاطر نشان کرد: در سال ۱۴۰۱ معادل ۸۷.۷ میلیارد 
دلار گواهی ثبت آماری جهت واردات کالا و خدمت صادر شد که از این میزان معادل 
۶۵.۵ میلیارد دلار )۷۴.۸ درصد( آن تامین شــد. همچنین از آغاز سال جاری تا 
تاریخ ۶ خرداد ماه نیز معادل ۱۰.۱ میلیارد دلار بابت واردات کالا و خدمت تامین 
شده است که در مقایسه با رقم دوره مشابه سال ۱۴۰۱ به میزان ۲۴.۳ درصد رشد 

نشان می دهد.

  مهمترین اقدامات بانک مرکزی برای کنترل بازار ارز
معاون اقتصادی بانک مرکزی ادامه داد: از مهم ترین اقدامات بانک مرکزی طی دوره 
مورد بررسی، می توان به راه اندازی مرکز مبادله ارز و طلای ایران اشاره کرد. این مرکز 
به عنوان بستری برای مبادلات ارزی، با هدف ایجاد مرجعیت قیمت، افزایش حجم 
معاملات رسمی )انتقال معاملات از بازار غیررسمی به بازار رسمی( و سهولت تامین 
انواع تقاضای ارز اعم از ارز مورد نیاز جهت واردات کالاها و ارز موردنیاز جهت مصارف 

خدماتی، در اسفندماه سال ۱۴۰۱ راه اندازی شد.
به گفته شیریجیان تصویب ضوابط مربوط به بازگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه 
اقتصادی کشور،  تثبیت نرخ حواله دلار در ســامانه نیما جهت تامین ارز کالاهای 
اساسی، دارو و تجهیزات پزشــکی، جلوگیری از ایجاد درخواست های غیرواقعی 
تخصیص ارز از طریق الزام بانک ها و موسســات اعتباری به مسدودسازی معادل 
ریالی مبلغ ارزی در حساب های متقاضی نزد بانک ها، کاهش هزینه و مدت زمان 
تامین ارز واردکنندگان از طریق حذف واســطه ها و خرید ارز به صورت مستقیم 
از صادرکنندگان توســط بانک مرکزی و فروش به واردکنندگان با نرخ مشخص، 
ممنوعیت رفع تعهد صادراتی از طریق فروش اسکناس به صرافی ها و تمرکز آن در 
بانک ملی به منظور افزایش احاطه بانک مرکزی بر بازار نقد، الزام به افتتاح حساب 
سپرده قرض الحسنه پس انداز ارزی برای دریافت ارز اسکناس در سرفصل تامین 
نیازهای ضروری به جای پرداخت مستقیم اسکناس به متقاضی و ... از جمله اقدامات 
بانک مرکزی در جهت مدیریت عرضه و تقاضــای ارز، حذف تقاضای غیرواقعی و 
پاسخگویی به نیازهای واقعی ارزی،   تسهیل تامین تقاضای ارز واردات و زمینه سازی 
در جهت تلاقی مستقیم و بدون واسطه درآمدهای ارزی صادراتی با نیازهای ارزی 

وارداتی بوده است.

رشد نقدینگی کاهش یافت

با توجه به نگرانی 
سهامداران از احتمال 
ریزش شدید شاخص 

بورس مشابه سال ۹۹، 
اما باید گفت بعید به نظر 

می رسد دوباره شاهد 
تکرار مختصات سال ۹۹ 

در بازار باشیم.

 عیسی زارع پور در حاشیه افتتاح نمایشگاه الکامپ در جمع 
خبرنگاران درباره سرعت اینترنت و اطلاعات سایت اسپیدتست 
اظهار کرد: این سایت، سایتی است که هر ماه سرعت اینترنت 
ثابت و موبایل همه کشــورها را اعــلام می کند، اول دولت بر 
اساس همین سایت اسپیدتست سرعت میانه اینترنت موبایل 
۱۸ مگابیت بر ثانیه بود که الان ۳۵.۶ اســت و این نســبت به 

اول دولت تقریبا دو برابر شد.
وی افزود: اینترنت ثابت البته رشد کمی داشته، چون  ۱۰ 
سال است که بر روی آن سرمایه گذاری نشده است. پروژه توسعه 
فیبر نوری منازل کسب و کارها را که شروع کردیم، هدف همین 
است و سرعتی که ما آرزو داریم، سرعت های ۱۰۰۰ مگابیت بر 

ثانیه است. در حال حاضر پروژه فیبر نوری در ۱۰۰ شهر شروع 
شــده و ان شاالله تا پایان دولت امکان ارایه چنین سرویسی را 

برای ۲۰ میلیون خانوار فراهم می کنیم.
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات درباره اقدامات لازم در 
حوزه تجارت الکترونیک بیان کرد: یکی از بستر های اصلی که 
در بحث توسعه تجارت الکترونیک وجود دارد، توسعه زیرساخت 
های ارتباطی کشور است. درحال حاضر ما در وزارت ارتباطات 
به دنبال این هستیم که زیر ساخت های پرسرعت و با کیفیت 
و امن را تا دور افتاده ترین نقاط روستایی برای مردم عزیز فراهم 
کنیم که بســتر کسب و کارهای اینترنتی، اقتصاد دیجیتال و 

تجارت الکترونیکی فراهم شود.

زارع پور تصریح کرد: در حال حاضر نزدیک ۹۲ درصد روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه متصل 
شده اند و حدود ۴۳۰۰ روستا در مدت ۲۱ ماه گذشته متصل شده اند که  می توان گفت معادل  
چهار سال گذشته است. ان شاءالله تا پایان امسال تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار را به شبکه ملی 
اطلاعات متصل خواهیم کرد تا این ظرفیت ایجاد شود که هر کسی در دور افتاده ترین روستا قرار 

دارد، امکان استفاده از سکوهای داخلی جهت خرید و فروش برایش فراهم باشد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه شــعار امسال نمایشگاه آینده بهتر برای اقتصاد 
دیجیتال است، ادامه داد: دولت برای بهتر شدن آینده اقتصاد دیجیتال در برنامه هفتم توسعه یک 
بســته خوبی در نظر گرفته است. هدف گذاری صورت گرفته که سهم اقتصاد دیجیتال از اقتصاد 
کشور که حدود ۷.۸ است، به ۱۵ درصد برسد. برای اینکه به این افق برسیم، دولت برنامه منسجمی 
در برنامه هفتم توسعه پیش بینی کرده و یکی از سر فصل های اصلی برنامه هفتم توسعه اقتصاد 
دیجیتال اســت.  در فصل ۱۳ در قالب چند ماده مهم دولت توســعه اقتصاد دیجیتال در پنج سال 

آینده را معماری کرده است.
زارع پور تاکید کرد: در آنجا مشــخص شــده است که وزارت ارتباطات در مدت شش ماه سند 
توسعه اقتصاد دیجیتال کشور را در قالب مصوباتی که شورای عالی فضای مجازی داشته تهیه کنند 
و به تصویب هیات وزیران برسد. تمام دستگاه های کشور مکلف شده اند که ظرف سال اول برنامه 
یعنی از شهریور امسال تا شهریور سال آینده، برنامه هوشمندسازی، تحول دیجیتال و توسعه اقتصاد 

دیجیتال را تهیه کنند و به تصویب هیات وزیران برسد.
به گفته او در این برنامه گفته شده که باید فناوری های جدید مانند هوش مصنوعی و اینترنت 
اشیاء توجه کنند. در بخش صنعت ، معدن، کشاورزی و پزشکی مکلف شدند از فناوری های نوین 
استفاده کنند؛  وزارت ارتباطات هم مکلف شده زیر ساخت های لازم را برای این کار فراهم کند. 
همچنین سایر وزارت خانه ها مانند آموزش و پرورش، علوم و کار مکلف شده اند برنامه ملی توسعه 

حمایت های مورد نیاز اقتصاد دیجیتال را ظرف شش ماه به تصویب هیات وزیران برساند.
وی تصریح کرد: به صورت کلی بسته خوبی در نظر گرفته شده است و همچنین قرار است در 

دستگاه های اجرایی مرکز تحول دیجیتال و نو آوری تاسیس شود.
زارع پور درباره همکاری های بین المللی توضیح داد: یکی از راهبردهای ما برای توسعه اقتصاد 
دیجیتال بازار ســازی برای محصولات پر حوزه سخت افزار، نرم افزار و حتی پلتفرم است. جوانان 
ایرانی اقدامات بســیاری انجام داده اند و ما این ظرفیت را داریم که بتوانیم محصولات و خدمات 
فنی_ مهندسی را صادر کنیم. در شش ماه گذشته  بیش از ۲۰۰ میلیون دلار قرارداد  بین شرکت 
های ایرانی و خارجی منعقد شده است و ما این مسیر را دنبال می کنیم تا بتوانیم زمینه صادرات 
محصولات فنی- مهندسی را بر بستری که دولت فراهم می کند، فراهم کند. همچنین ما در تیرماه 
اجلاس وزاری عضو ســازمان اکو را در تهران خواهیم داشــت و از وزرای ارتباطات برخی کشورها 

دعوت شده است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: هر چقدر نیاز به پهنای باند بین الملل باشد، ما فراهم 
می کنیم. روز جمعه ۲.۵ ترابیت بر ثانیه ظرفیت کشور  قطع شد اما بلافاصله جایگزین شد، چون 
ما سه برابر ظرفیت کشور اینترنت فراهم کرده ایم. بنابراین هر چقدر نیاز کشور باشد از پهنای باند 

داخلی گرفته تا خارجی ما قطعا فراهم می کنیم و وظیفه ما هست.
وی در ادامه سخنانش تأکید کرد: ما در وزارت ارتباطات تلاش می کنیم که زیرساخت ارتباطی 
کشور را توسعه دهیم و بهترین ها را برای شرکت های استارتاپ فراهم کنیم و با هرگونه اختلالی 
مخالفیم و کوچک ترین اختلالی را در شــبکه ارتباطی کشــور بر نمی تابیم و شب و روز تلاش در 
این زمینه تلاش می کنیم.زارع پور در پایان گفت: نظر فنی ما در وزارت ارتباطات این اســت که 

برخی از پلتفرم ها باید رفع فیلتر شوند.
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کشاورزی 

 واگذاری 290 قطعه زمین 
به متقاضیان قانون جوانی 

جمعیت در شهرستان 
دشتی استان بوشهر 

مزدک جمشیدی    |     عطر بهشتی هوا و تصویر دامن دامن بوته های گل محمدی بر دشت و دامنه کوههای سر به فلک کشیده لاله زار کرمان نگاه هر بیننده ای را نوازش 
می دهد و یاد اینجا را به عنوان بام ایران با خاطره مرحوم صنعتی و همسرش در باد می پیچاند.

عطر بهشتی گل محمدی در بام ایران

  مربی و بازیکنان گلســتانی در اردوی تیم ملی 
والیبال نشسته جمهوری اسلامی ایران

بیســتمین اردوی آمــاده ســازی و انتخابــی تیم ملی 
والیبال نشسته مردان کشــورمان با 3 گلستانی در حال 
برگزاریســت. به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و 
جوانان استان گلستان ؛ بیســتمین اردوی آماده سازی 
وانتخابی تیم ملی والیبال  نشسته مردان کشورمان از سی 
و یکم خرداد لغایت چهارم تیر 1402 در کمپ تیم های 
ملی فدراسیون در جریان می باشد .هادی رضایی سرمربی 
تیم ملی والیبال نشسته کشورمان 11 بازیکن را به این اردو 
فراخوانده است .1 مربی و 2 ورزشکار گلستانی در این اردو ، 
تیم ملی را همراهی می کنند .جلیل ایمری به عنوان مربی ، 
محمد نعمتی وجمال نظری به عنوان ورزشکار، 3 گلستانی 
هستند که در اردوی تیم ملی حضور دارند .شایان ذکر است 
این اردو متصل به اعزام بوده و تیم ملی کشــورمان پنجم 
تیرماه جهت شرکت در رقابت های قهرمانی آسیا به کشور 

قزاقستان سفر می کند .

  مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت:
بهره برداری از فاز دوم پست شهید هاشمی اهواز با 

ارزش سرمایه گذاری ۵ هزار میلیارد ریال

مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان گفت: فاز 
دوم پســت 400 کیلوولت شهید هاشــمی  اهواز با ارزش 
سرمایه گذاری پنج هزار میلیارد ریال وارد مدار شد.محمود 
دشــت بزرگ بیان کرد: ترانس فاز دوم پست 400 به 132 
کیلوولت شهید هاشمی اهواز به ظرفیت 31۵ مگاولت آمپر 
برق دار و وارد مدار شد.وی با بیان اینکه این پروژه باعث تقویت 
شبکه 400 کیلوولت و پایداری برق شهر اهواز خواهد شد، 
افزود: پست شهید هاشمی پیش از این 31۵ مگاولت آمپر 
ظرفیت داشته و با وارد مدار شدن ترانس فاز دوم، ظرفیت 
آن به ۶30 مگاولت آمپر رســیده است.مدیرعامل شرکت 
برق منطقه ای خوزستان با بیان اینکه این افزایش ظرفیت 
باعث تقویت بخش انتقال و تغذیه پســت های فوق توزیع 
پایین دست و تامین برق مطمئن و پایدار خواهد شد، تصریح 
کرد: کاهش بارگیری از ترانس های پست اهواز 2 و شمالغرب 
و کاهش بارگیری از سرخط های 132 کیلوولت پست های 
شمالغرب و اهواز 1، از دیگر اهداف بهره برداری این پروژه است.

به گفته محمود دشــت بزرگ بهره برداری از فاز دوم پست 
400 کیلوولت شهید هاشمی در اهواز پس از احداث خطوط 
نیروگاه دوکوهه و خط ارتباطی نیروگاه سد چم شیر، سومین 
پروژه اولویت دار وزارت نیرو در برق منطقه ای خوزستان است 
که برای عبور از پیک مصرف 1402، به بهره برداری رسیده 
است.وی اضافه کرد: کلیه مراحل طراحی و خدمات مهندسی 
پست مذکور و همچنین ساخت تجهیزات و اجرای عملیات 
توسط شرکت های داخلی انجام شده و اعتبار طرح از محل 
اعتبارات شرکت برق منطقه ای خوزستان تأمین و پرداخت 
شده است.شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت انتقال 
برق در دو استان خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده 
دارد.با توجه به شروع پیک مصرف، روابط عمومی شرکت برق 
منطقه ای خوزستان از مشترکین درخواست می کند که برای 
حفظ پایداری شبکه، با رعایت الگوی مصرف برق، خاموش 
کردن کولرهای اضافی، استفاده از روشنایی طبیعی در روز و 
عدم استفاده از لوازم پر مصرف در ساعت پیک مصرف )11 
تا 1۷ و 1۸ تا 22( صنعت برق را در خدمت رسانی مستمر 

همراهی نمایند.

  در سفر یکروزه مدیرکل راه و شهرسازی خراسان 
شمالی به شهرستان جاجرم انجام شد؛

بازدید از اراضی ۱2 هکتاری جهاد کشــاورزی در 
راستای نهضت ملی مسکن 

خراسان شمالی ـ خبرنگار آوای اقتصاد ـ اسدالله ابراهیمی
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی در سفر یکروزه 
به شهرستان جاجرم از اراضی 12 هکتاری جهاد کشاورزی 
در راستای طرح نهضت ملی مسکن و همچنین از پیشرفت 

محور بجنورد به سنخواست به صورت میدانی بازدید کرد.
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازی 
خراسان شمالی، قاسم قاسمی در سفر یکروزه به شهرستان 
جاجرم در روز چهارشــنبه مورخ 31 خــرداد 1402 در 
راستای ماده 10 قانون جهش تولید مسکن و تامین زمین 
جهت واگذاری در طرح نهضت ملی مسکن به همراه رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی استان از سایت 12 هکتاری جهاد 
کشاورزی بازدید کرد و مقرر شد این مقدار زمین پس از 
طرح در کمیسیون ماده پنج در خصوص نهضت ملی مسکن 
واگذار گردد.وی پس از بازدید زمین، با حاج زاده، فرماندار 
شهرستان جاجرم و دیگر مسئولان مرتبط نیز در خصوص 
پروژه های راه و شهرسازی در حوزه شهرستان جاجرم دیدار 

و گفتگو کرد و مسائل و مشکلات پروژه ها بررسی شد.
قاسمی در پایان در بازدید از محور بجنورد به سنخواست 
نیز تصریح کرد: طبق قولی که قبلا داده بودیم تا یک ماه 
آینده 11 کیلومتر قطعه اول در لایه بیندر به صورت کامل 
آسفالت خواهد شد و آسفالت در لایه توپکا به مرحله اجرا 
رسیده که با نصب تابلو و علایم و تکمیل ایمنی، محور آماده 

بهره برداری خواهد شد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
دوشنبه 1402/04/05
شماره : 1430

مدیر کل راه و شهرسازی استان بوشهر گفت : دومین مراسم قرعه کشی واگذاری زمین رایگان به خانواده های دارای سه فرزند و بیشتر در شهرستان دشتی با اختصاص 290 قطعه انجام شد. 
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی راه و شهرســازی اســتان بوشهر سید محمود دستغیبی مدیر کل راه و شهرسازی استان بوشهر در حاشیه مراسم قرعه کشی واگذاری زمین که در فرمانداری 
شهرستان دشتی برگزار شده بود، اظهار کرد : یکی از برنامه های دولت برای تامین مسکن اقشار جامعه در قالب طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، واگذاری زمین رایگان به خانواده های دارای سه 
فرزند و بیشتر است.وی افزود: امتیازات بسیار خوبی را در طرح جوانی جمعیت برای زوجین جوان و خانواده های دارای سه فرزند به بالا در نظر گرفته شده تا این خانواده ها نگران مدیریت زندگی، معیشت 
و مسکن خود نباشند.دستغیبی بیان کرد : در شهرستان دشتی قرعه کشی از میان کسانی که در سامانه جامع طرح های حمایتی مسکن ثبت نام کردند، انجام شد که بر این اساس تعداد 290 قطعه زمین 
و به تفکیک برای شــهرهای خورموج 2۶3 نفر، کاکی و بادوله 2۷ نفر تخصیص پیدا کرد.وی بیان کرد : در این قرعه کشــی که برای خانواده های بیش از 3 فرزند در شهرســتان دشتی انجام شد، زمین به 

خانواده ها تخصیص پیدا کرد و اقدامات مربوطه در راستای واگذاری زمین نیز انجام خواهد شد.

امام جمعه بوشهر: پیوست تولید آب در صنایع بزرگ استان بوشهر اجرایی شود

۳9 فرآورده تولیدی چهارمحال و بختیاری نشان حلال دریافت کردند 

به گزارش روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر، آیت الله 
صفایی بوشهری، در نشست با مسئولان و کارکنان شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر 
نقش آب در حیات بشــر و جامعه را مورد اشــاره قرار داد و اظهار داشت: استان بوشهر 

از دیرباز با مشکل کم آبی مواجه بوده و در این راستا اقدامات مهمی انجام شده است.
نماینده ولی فقیه در استان بوشهر با تأکید بر مدیریت مصرف آب در بخش های مختلف 
شرب، کشاورزی، صنعتی و معدنی گفت: یکی از مشکلات آینده جهان امنیت غذایی 

و آب مصرفی است که استانداردسازی تأمین، تولید و مصرف آب یک ضرورت است.
امام جمعه بوشهر وضعیت منابع آب استان بوشهر را برشمرد و افزود: منابع آبی در 
مناطق مختلف استان باید همواره مورد رصد و شناسایی قرار بگیرد و بهره برداری شود.

رئیس شورای فرهنگ عمومی استان بوشهر، بازسازی و به روزرسانی فرهنگ مصرف 
آب را مورد تأکید قرار داد و گفت: مصرف آب در بخش های کشــاورزی، فضای ســبز، 

صنایع و معادن باید از سیستم سنتی خارج و به نوین تبدیل شود.
وی با تأکید بر حل مشکل تاریخی در تأمین آب شرب گفت: صنایع بزرگ به ویژه 
مجتمع های پتروشیمی باید به پیوست تولید آب مجهز شود، چرا که استفاده از منابع 

آب زیرزمینی این استان را دچار بحران کرده است.
آیت الله صفایی بوشهری با تأکید بر توجه به ترویج فرهنگ مصرف آب در بخش های 
مختلف کشــاورزی، شرب و صنعتی گفت: پیوست تأمین آب در صنایع بزرگ استان 

بوشهر از جمله مجتمع های پتروشیمی اجرایی شود.
نماینده ولی فقیه در استان بوشهر بهسازی و بازسازی شبکه  های آبرسانی در شهرها و 

روستاها را یک ضرورت دانست و افزود: با توجه به مدیریت مصرف آب بر اساس استاندارد 
و الگو تعیین شده، باید از هدر رفت آب از شبکه آبرسانی با نوسازی جلوگیری شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر نیز با تبریک عید سعید قربان گفت: 
تامین آب شرب پایدار از مسائل اولویت دار دولت سیزدهم در استان بود که در همین 

راستا اقدامات مهمی انجام شده است.
ابوالحسن عالی طرح جهاد آبرسانی را از پروژه های مهم استان دانست و گفت: طرح 
جهاد آبرســانی در 9 شهرستان و 200 روســتای استان با اعتبار بالغ بر ۸۶0 میلیارد 
تومان در حال اجرا می باشد که رفع تنش آبی از جمله اهداف این طرح مهم می است.

وی با بیان اینکه با اقدامات ترکیبی فنی و اجرایی صورت گرفته در چند سال اخیر، 
کاهش هدر رفت آب از 3۸ درصد به 30 درصد رسیده است، افزود: مجوز توسعه شبکه 
جمع آوری وتاسیســات فاضلاب در مناطق جنوبی شهر بوشهر از جمله اقدامات مهم 

شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر می باشد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر با اشاره به به روزرسانی حقوق کارگران، 
گفت: کارگران رکن اساسی مجموعه محسوب می شوند و ارتقای معیشت و رضایت شغلی 

این قشر نقش اساسی در ارتقا شاخص بهره وری شرکت دارا می باشد.
وی تصریح کرد: بعد از 1۵ سال با همت و اهتمام وزارت نیرو در دولت سیزدهم خط 

انتقال آبرسانی به شهرستان جم تکمیل و به بهره برداری رسید.
عالــی با بیان اینکه رهمنودها و توصیه های نماینده ولی فقیه مورد توجه مجموعه 
شرکت آب و فاضلاب استان قرار دارد، عنوان کرد: سند توسعه چشم انداز توسعه آب 
استان بنا به توصیه حضرت آیت الله صفایی تدوین و بازنگری نهایی آن انجام شده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر ظرفیت تولیدی آبشیرکن های استان 
را 100 هزار متر مکعب عنوان کرد و گفت: ایجاد و توســعه خطوط انتقال شبکه آب، 

مخازن و افزایش منابع آبی با جدیدت در دستور کار قرار دارد.
ابوالحســن عالی همچنین در پایان سخنان خود ضمن تقدیر و تشکر از ارشادات و 
حمایت های عملی حضرت آیت الله از مجموعه آب استان، از نماینده ولی فقیه و امام 
جمعه اســتان بوشهر درخواست کرد که در زمینه ترویج فرهنگ مصرف بهینه آب از 
طریق تریبون نماز جمعه همانند گذشته مجموعه آب را مورد کمک و لطف قرار دهند.

شهرکرد- خاطره حسین زاده- مدیرکل استاندارد چهارمحال و بختیاری گفت: 39 
فرآورده تولیدی اســتان طی یک سال اخیر موفق به دریافت نشان حلال شده است 
که نقش مهمی در افزایش صادرات، ارزآوری و ایجاد اشتغال در استان داشته است.

مهدی پژوهش گفت:  کشــور ما در حوزه صادرات محصولات دارای نشان حلال، 
طی ســال های گذشته عملکرد مناسبی نداشت اما با روی کار آمدن دولت سیزدهم 

این مهم بیش از گذشته مورد توجه قرار گرفته است.
وی مقابله با کم  فروشی را از دیگر رسالت های سازمان استاندارد اعلام کرد و افزود : 
میی در کشور به طور میانگین 39 درصد است این در حالی است که این میزان در استان 
خیلی ناچیز و کمتر از پنج درصد است که با تذکر و اخطار مورد پیگیری قرار می گیرد.

مدیرکل استاندارد چهارمحال و بختیاری تدوین یک مورد استاندارد بین المللی در 
استان را از مهمترین اقدامات این اداره کل طی یکسال اخیر برشمرد و افزود: پایش 
خدمات در هشت حوزه خدماتی هتل ها، مهمانسراها، میدان میوه و تره بار، پایانه های 
مسافربری، بهزیستی، مدارس و قالی شویی، ایجاد آزمایشگاه برای محصولات خاص، 
کســب جایزه ملی کیفیت و نشــان حلال از دیگر توفیقات استان طی سال گذشته 

بوده است.
پژوهش تصویب بسته تحولی و اجرای آن از اردیبهشت امسال به مدت یکسال را 
از مهمترین اقدامات کشور و استان در حوزه استاندارد عنوان کرد و گفت: این بسته 

4۶ بند دارد و افزایش کمی و کیفی تولیدات، پایداری رشد تولید کیفی و نظارت بر 
تولیدات و ارائه خدمات را مهمترین هدف خود قرار داده است.

وی حفظ ایمنی، بهداشت و سلامت را مهمترین هدف استاندارد از انجام نظارت 
های خود برشمرد و افزود:انجام این رسالت رضایتمندی مردم را به دنبال خواهد داشت.

پژوهش همکاری مراکز دانشگاهی و علمی برای ارتقای استاندارد محصولات تولیدی 
و خدماتی را خواســتار شد و گفت: اگر بخواهیم ضریب ارتقای کیفیت محصولات و 

افزایش صادرات کشــور را افزایش دهیم می طلبد تا به بحث اســتاندارد و مشارکت 
مراکز علمی توجه بیشتری شود.

وی همچنین از دریافت مجوز اولیه پژوهشگاه آب و محیط  زیست در استان خبر 
داد و گفت: همچنین نمایندگی استاندارد بروجن که از سال 91 تاکنون معطل مانده 

بود احیا شده و تا قبل از مهر راه اندازی می شود.
پژوهش از نظارت این اداره  کل بر کیفیت آب شهرکرد در پی شکل گیری کدورت 
آن، خاطرنشــان کرد: پایش آب در هفت نقطه انجــام گرفت که هیچ گونه آلودگی 

میکروبی در آن شناسایی نشد.
وی نظارت بر پارک های بازی و شهربازی ها را از دیگر وظایف اداره کل استاندارد 
برشــمرد و گفت: وسایل بازی 1۵ پارک غیراستاندارد است که با همراهی دادستان 

شهرکرد به شهرداری تذکر داده شده است.
 در حال حاضر در این استان 92۶ واحد صنعتی در حال فعالیت است که 3۶ واحد 
از این مجموعه واحدهای بزرگ و دارای اشتغال بالای 100 نفر و 32 واحد متوسط با 

اشتغال بین ۵0 تا 100 نفر و بقیه واحد های صنعتی کوچک هستند.
تاکنون با صدور بیش از 2 هزار جواز تاسیس و افزون بر 400طرح با سرمایه گذاری 
بالای ۶0 درصد طرح های صنعتی اجرایی شــده که در راستای کمک به تکمیل این 

طرح گام های بلندی برداشته شده است.

زندگی پر نشیب و فراز 
استاد صنعتی حکایت 

جالبی دارد که در زمان 
پرداختن به آن اینجا 

میسر نیست ام او سرانجام 
با همسرش از سال ۱۳۵۶ 

گل کاری را در شرایطی در 
لاله زار کرماان آغاز کرد که 

همان زمان مورد تمسخر 
برخی شهروندان بومی 
قرار می گرفت ولی تنها 

کوتاه نیامدند بلکه تلاش 
خود را دو چندان کردند.

جشنواره گل محمدی در لاله زار شهرستان بردسیر با ارتفاع حدود سه 
هزار متری بود؛ همه آمده بودند، از مردم عادی و طبیعت دوست گرفته تا 
کشاورزان، مسئولان و خبرنگاران؛ هر کسی با هدفی، یکی آمده بود ببیند 
و لذت ببرد، دیگری اقامت گزیند، آنچنان که چادر بزند و شب را هم در 
آن گلســتان خنک به صبحی عطرآگین وصل کند و اکسیژن خالص بام 
ایران را تا عمق جان در ریه هایش فرو ببرد و یادآورش شود آن همه لطف 

و عظمت و بزرگی خدا.
اینجا به واقع به زیبایی های شمال ایران طعنه می زند اما کو، کجاست 
اطلاع رسانی و تبلیغات که آنچنان که باید معرفی شده باشد؛ در گرمای 
تابستانی بالای 40 درجه شهر کرمان، یا گرمای بالای ۵0 درجه شهداد، 
به فاصله حدود یکصدکیلومتری، اینجا در لاله زار هوا آنقدر خنک است که 

شب ها برخی باید با پتو بخوابند یا بخاری را روشن کنند.

  شکوه های دخترگل فروش
تصاویر بهشــتی لاله زار خراش هایی هم داشــت، همچون گل های 
محمدی که گاه بر دستان گلچینان خراشی با خارهایشان می اندازند؛ او، 
دختر گلفروش هم آمده بود از گله هایش و دست های زخم خورده اش با 
تیغ گل ها شکایت کند. از همان حکایت همیشگی دست خالی کشاورزان 
از اتفاقاتی که نباید می افتاده و افتاده، از قیمت گزاف تولید و بهای اندک 

فروش گل هایش؛ واسطه گری و باز هم جولان دلالان.
او آمده بود دســت به دامان مسئولانی شــود که آمده بودند به بهانه 
جشنواره پانزدهم گل محمدی گرهی هم از کار کشاورزان بگشایند و پای 
صحبت دختر گلفروشــی نشستند که از فرط کار کشاورزی، دستانش به 

قول خودش حکم دستان دخترکان جوان را نداشت و صورتش هم آفتاب 
سوخته شده بود.خبرنگاران هم حالا که مثنوی هفتاد من کاغذ جشنواره 
گل محمدی لاله زار به خوان پانزدهم رسیده بود باز هم آمده بودند، آنها 
مثل هر سال آمده بودند آنهمه شکوه و زیبایی را به آنها که نیامده بودند 
انتقال دهند. آمده بودند که از دردهای کشاورزان هم بگویند و از مسئولان 
بخواهند گره دردی از دردهای سرانگشتان تاول زده پیرزن روستایی که هر 
صبح قبل از طلوع آفتاب در گلستان هایش دنبال روزی حلال است بگویند 
که مبادا خورشید سر بزند و او در خواب باشد و به یغما برود عطر گل های 
زیبایش با داغ نفس های خورشید.جشنواره که هفته قبل به یمن تبرک و 
عرض اردات از جوار مزار سردار شهیدمان سردار حاج قاسم سلیمانی، فخر 
کرمان زمین، کلید خورده بود حالا بر فراز تپه ای بلند در میان گلستان 
های لاله زار که مرتفع ترین شهر کشور است آنگونه ادامه یافت که علاوه 
بر چشمان نظارگر حاضر در محل، چشم هایی نیز از قاب شیشه ای شبکه 
سراسری و استانی تلویزیون می نگریستند این همه شکوه، تدبیر و عظمت 
را که روزگاری توسط زوجی فهیم و آینده نگر به این منطقه آمده بود. همان 

آقای گل و بانوی گلاب کرمان؛ مرحوم صنعتی و همسرش.

  آقای گل و بانوی گلاب کرمان از فرانکلین تا لاله زار
استاد صنعتی و همسرش شهیندخت سرلتی آقای گل و بانوی گلاب 
کرمان؛ روزگاری با بغلی از گل و اندیشــه ای سرشار از توسعه به لاله زار 
آمدند. آمدند تا اهالی این منطقه را در اســتفاده هر چه بیشــتر و بهتر از 
موهبــات خدادادی یاری کنند و نامی نیک و باقیات و صالحاتی ماندگار 

برای خویشتن به یادگار بگذارند.

صنعتی که با تاسیس سازمان کتاب های جیبی، موسسه انتشارات فرانکلین، 
چاپخانه افست و کاغذسازی پارس اندیشه های زیبای خود را به دنیای پیرامونش 
معرفی کرده بود این بار و در لاله زار حکایت رنگین کردن دامن دشت های لاله 
زار را با گل های صورتی رنگ و خوشبو کردن هوا را با عطر گلاب ناب محمدی 

نام نیکی از خود به یادگار گذاشت.
همایون صنعتی زاده در سال 1304 در تهران به دنیا آمد. پدرش عبدالحسین 
صنعتی زاده، از اولین رمان نویسان ایرانی و پدربزرگش علی اکبر صنعتی زاده بود. 
مادرش قمرتاج دولت آبادی، کوچکترین دختر میرزا هادی دولت  آبادی و خواهر 

میرزا یحیی دولت  آبادی بود.
پدرش عبدالحسین در کنار کارهای اقتصادی رمان هم می نوشت؛ اما همایون 
خیلی زود از خانواده جدا شد و پیش پدربزرگش حاج علی اکبر صنعتی  زاده رفت؛ 
یکی از تجار و خیران شــهر کرمان که هنوز هم یتیم خانه او در این شهر، محلی 

برای نگهداری کودکان بی  سرپرست است.
پدر استاد صنعتی تنها فرزند خانواده بوده لذا پدر تصمیم می گیرد وی را برای 

در آوردن پدربزرگ و مادربزرگ از تنهایی به کرمان بفرستد نزد آنها.
او به کرمان می آید و روزگارش را با تنهایی پدربزرگی ناشــنوا و مادربزرگی 
وسواسی و البته مذهبی در خانه ای که اکنون دفتر کارخانه گلاب زهرا است شریک 

می شود و همبازی هایش می شوند بچه های پرورشگاه صنعتی.
زندگی پر نشیب و فراز استاد صنعتی حکایت جالبی دارد که در زمان پرداختن 
به آن اینجا میسر نیست ام او سرانجام با همسرش از سال 13۵۶ گل کاری را در 
شرایطی در لاله زار کرماان آغاز کرد که همان زمان مورد تمسخر برخی شهروندان 
بومی قرار می گرفت ولی تنها کوتاه نیامدند بلکه تلاش خود را دو چندان کردند.

سال ها گذشت تا مردم به ارزش گل محمدی پی بردند و کشت آن را در کنار 
سایر محصولات کشاورزی خود آغاز کردند تا رسید به امروز و جشنواره پانزدهم 
که برخی می گویند با این وسعت گلزارها افزون بر سه هزار و ۵00 هکتار، دیگر 
زیادتر از ظرفیت اینجا کاشته شده است؛ البته این پروژه و صنایع تبدیلی بی نظیر 
آن هنوز راه نرفته زیادی را پیش رو دارد که قرار است با همیاری و تلاش مردم و 
البته گره گشایی و چاره اندیشی مسئولان به سلامت به اوج خود و سرمنزل مقصود 
رهنمون شود.استاد صنعتی سرانجام در روز چهارشنبه چهارم شهریور 13۸۸ پس 

از یک دوره بیماری در سن ۸4 سالگی در کرمان درگذشت.

  اما لاله زار و گلهایش
لاله زار و گلهایش را با آب و هوای خنک و زیبای بخش لاله زار باید بگذاریم در 
کنار صدها جاذبه دیگر استان کرمان که دیار کریمان را مفتخر به داشتن هشت اثر 
ثبت جهانی با بیشترین آمار آثار ثبت جهانی کشور در بین استان ها بدل کرده است.

ارگ بم )بزرگترین سازه خشتی جهان(، روستای دست کَند میمند با چندهزار 
ســال قدمت، باغ زیبای شازده یا شــاهزاده ماهان با ویژگی های منحصر به فرد 
باغ و معماری عمارت آن، دشت کویر لوت که قدیمی ترین درفش جهان از این 
کویر در منطقه شهداد به دست آمده و سه قنات »گوهرریز« جوپار در شهرستان 
کرمان، »اکبرآباد« و »قاسم آباد« در شهرستان بم و نیز روستای دارستان سیرجان 
و این شهرســتان به عنوان خاستگاه بافت گلیم شیریکی پیچ از آثار ثبت جهانی 
اســتان کرمان به شمار می روند.لاله زار تنها بخش منحصربه فرد کرمان نیست 
که در اوج گرمای کویر کرمان بهار و زمستان را تداعی می کند؛ کمی آنسوتر از 
لاله زار در شهرســتان های بافت، رابر و حتی جیرفت هم همین هوا و زیبایی را 
دارند؛ میوه های سردســیری این مناطق از کیفیت خاص خود برخوردارند. اینجا 
استان کرمان دومین تولیدکننده گردوی ایران است آن هم با کیفیت خاص خود. 
آلبالــو، گیلاس، زردآلو، هلو، بادام و دیگر میوه های این خاک در اســتان کرمان 
 را خیلی ها هنوز نمی شناســند بلکه آن را تنها به پســته و خرما و محصولات 

جالیزی جنوب آن می شناسند.
اما جشــنواره پانزدهم گل محمدی لاله زار درحالی به پایان خود رســید که 
مسئولان جهاد کشاورزی استان در خلال همان جشنواره به صورت تلفنی با تهران 
هماهنگی کردند و مقرر شد گل محمدی کشاورزان را با نرخ بالاتری از آنچه دلالان 
در لاله زار رقم زده بودند خریداری شود؛ باشد تا فضای واسطه گری آنجا بشکند 
و خرده مالکان کشاورز هم بتوانند با قیمت مناسب تری گل های محمدی خود 

را به فروش برسانند.
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بازدید شهردار بوشهر از 
روند احداث پارک لیل در 
شهرک نیایش 

شهردار بوشهر همراه با معاون عمرانی و رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بوشهر از پروژه احداث پارک لیل در شهرک نیایش بازدید و از نزدیک در جریان روند اجرای 
این پروژه قرار گرفت. به گزارش واحد خبر و رسانه مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری بندر بوشهر، شهردار بوشهر در ادامه بازدیدهای میدانی خود از پروژه های عمرانی بندر بوشهر برای 
دومین بار طی دو هفته اخیر از بخش های مختلف پارک لیل بازدید و مراحل اجرای این پروژه را مورد بررسی قرار داد. حسین حیدری در این بازدید با تاکید بر لزوم اجرای باکیفیت پروژه ها در موعد 
زمانی مقرر، تصریح کرد: اتمام به موقع پروژه های نیمه تمام از اولویت های مهم شهرداری بندر بوشهر است و بازدید از پروژه ها به منظور تسریع در روند اجرا و تکمیل این پروژه ها صورت می گیرد. 
اجرای پارک لیل از پروژه های شهرداری بوشهر با هدف توسعه فضای سبز این شهرک است که اجرای آن اکنون در مراحل پایانی قرار دارد. شهرداری بوشهر در راستای توسعه فضای سبز و بالا 

بردن سرانه فضای سبز در بندر بوشهر، اجرای پروژه های متعددی از جمله پارک لیل، باغ بهزاد، فضای سبز ورودی شهر بوشهر و... را در دست احداث دارد.
گفتنی است، حیدری در ادامه بازدید میدانی خود از پل هوایی عابر پیاده، مقابل بیمارستان شهدای خلیج فارس و راستگرد ورودی شهر نیز بازدید کرد

الهام صالح      |         معاون وزیر نفت و مدیر عامل شرکت ملی گاز با تاکید بر اینکه مقاوم سازی صرفاً در مقاوم سازی فیزیکی محدود نمی شود و این 
اقدام در حوزه نیروی انسانی مهم تر از حوزه تأسیسات است، گفت: بحث آموزش نیروی انسانی و فرهنگ سازی در زمینه مقاوم سازی یک 

اولویت است و هر قدر به تعویق بیفتد، هزینه ها افزایش می یابد.

باید به مقاوم سازی منابع انسانی اهمیت دهیم

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

دوشنبه 1402/04/05
شماره : 1430

  مشارکت کارکنان شرکت گاز مازندران در 
صرفه جویی مصرف انرژی در ادارات

 
مدیرعامل شرکت گاز استان مازندران گفت: 
صرفه جویی مصرف انرژی در ادارات یک ضرورت 

است.
 

به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز استان 
مازندران، قاسم مایلی رستمی با اشاره به همکاری 
کارکنــان ادارات در کاهش پیک بار مصرف برق 
عنوان کرد: مصرف کنندگان بخش های خانگی و 
اداری یکی از عمده ترین مصرف کنندگان انرژی 
محسوب می شــوند و الگو بودن ساختمان های 
اداری و دولتی در این موضوع تاثیر زیادی بر ایجاد 

انگیزه در سایر بخش ها خواهد داشت.
 وی افزود: موضوع مشــارکت اجتماعی مردم 
در مصرف انرژی نیاز به حدی از سرمایه اجتماعی 
بیــن مردم و دولت دارد، تا مقــدار لازمی از این 
سرمایه وجود نداشته باشد امکان همراهی مردم 
با سازمان های متولی انرژی وجود نخواهد داشت.

 مدیرعامل شرکت گاز استان مازندران اولین 
شــرط را ضرورت آگاهی دادن به مردم در سطح 
کلان، مبنی بــر اینکه وضعیت منابع آب، برق و 
انرژی های تجدیدناپذیر در حالت بحرانی اســت، 
اظهار داشت: مردم در استفاده از این منابع نهایت 

صرفه جویی را داشته باشند.
 وی با اشــاره به هدر رفت بخش عمده ای از 
انرژی بدون بهره وری مناســب در ساختمان های 
مســکونی تصریح داشــت: زنجیره تولید وسایل 
سرمایشی و برقی باید استاندارد شود ضمن اینکه 
مصرف کنندگان نیز باید دقت لازم را داشته باشند.

 مایلی رســتمی با بیان اینکه صرفه جویی در 
همه ابعاد زندگی پیامدهــای فردی و اجتماعی 
مناســبی دارد، گفت: مصــرف بهینه، یک هنر و 
مهارت برای ایجاد تعادل میان درآمد و هزینه در 
حوزه اقتصاد خانواده است که می تواند در اقتصاد 
عمومی نیز تاثیرگذار باشد. مدیرعامل شرکت گاز 
اســتان مازندران بیان کرد: صرفه جویی در زمان 
بحران معنا و مفهوم تازه ای پیدا می کند، اگر جامعه 
ای دچار بحران در موضوعی همانند انرژی باشد 
مسوولیت اجتماعی ایجاب می کند اقشار جامعه 
بار این بحران را بطور مســاوی تقسیم نمایند به 
عبارتی اجتماعی ســازی و اصلاح سبک زندگی 
صورت پذیــرد. وی ضمن دعوت کارکنان ادارات 
و خانواده ها بــه مدیریت و صرفه جویی مصرف 
آب و برق گفت: تنظیم رایانه ها جهت قرارگیری 
در حالت آماده به کار، استاندارد سازی روشنایی 
مورد نیاز، استفاده از سیستم مناسب سرمایشی، 
اســتفاده از سنسور حضور در روشــنایی اتاقها، 
 عایقکاری مناســب جداره های ساختمانها را از 
جمله راهکارهای کاهش مصرف انرژی الکتریکی 

در ادارات برشمرد.

  تولید ۲۹ هزار مگاوات ساعت برق در 
نیروگاه طرشت

 مدیرعامل نیروگاه طرشت گفت: بیش از ۲۹ 
هزار مگاوات ســاعت برق در خرداد ماه امسال در 
این نیروگاه تولید شــد.به گزارش از وزارت نیرو، 
سیدیحیی نوبخت افزود: ۲۹ هزار و ۳۶۰ مگاوات 
انرژی تولیدی خالص نیروگاه بوده که از این میزان 
بیش از ۱۴ هزار مگاوات ســاعت به واحد بخار و 
بیــش از ۱۵ هزار مگاوات ســاعت به واحد گازی 
اختصاص یافته اســت.وی با بیان اینکه نیروگاه 
طرشت دارای دو واحد بخار است، ادامه داد: تولید 
این نیروگاه نســبت به مدت مشابه سال قبل ۵.۸ 
درصد افزایش داشته و راندمان این نیروگاه نیز در 
خرداد امسال به ۲۵.۴ درصد رسیده است.نوبخت 
خاطرنشان کرد: واحدهای ۱ و ۲ بخار در راستای 
نوسازی و جایگزینی مولدهای پایه گازسوز جدید 
از ســال ۱۴۰۰ از چرخه تولید خارج شده است. 

نخستین همایش مقاوم سازی تأسیسات و تجهیزات تولید، انتقال و شبکه توزیع گاز طبیعی کشور 
و ســمینار آیین نامه نظارت بر حسن اجرای استانداردهای تخصصی شرکت ملی گاز ایران در مرکز 

همایش های بین المللی وزارت نفت در حال برگزاری است.
در این همایش، مجید چگنی معاون وزیر نفت و مدیر عامل شــرکت ملی گاز، ضمن بیان اینکه 
شرکت ملی گاز ایران با تأسیساتی که در اختیار دارد از شرکت های برتر دنیا است و بیش از ۷۰درصد 
از انرژی کشور را تامین می کند گفت: این شرکت انرژی صنایع مهم کشور از جمله فولاد، پتروشیمی 
و سایر صنایعی را که محور انرژی کشور را تشکیل می دهند، تامین می کند و بنابراین مقاوم سازی 

این تأسیسات به منظور جلوگیری از ایجاد خلل در خدمات رسانی بسیار مهم است.
وی افزود: مقاوم سازی محورهایی مختلف دارد و صرفاً در مقاوم سازی فیزیکی محدود نمی شود؛ 

مقاوم سازی نیروی انسانی مهم تر از مقاوم سازی تأسیسات است.
وی در ادامه، مقاوم سازی نیروی انسانی را حفظ اراده انسانی برای راهبری و ایجاد انگیزه و روحیه 
ایثارگری دانســت و تلاش همکارانش در شــرکت ملی گاز ایران در سرمای شدید برخی از مناطق 
در فصول ســرد برای گازرســانی را مثال زد.معاون وزیر نفت اظهار کرد: در کنار مقاوم سازی نیروی 
انسانی، مقاوم سازی پدافند غیرعامل اهمیت دارد. مولفه هایی که برای پدافند غیرعامل تعریف شده، 
پیشگیری از بحران و مقابله با آن و ایجاد آمادگی در افرادی است که احتمال دارد آسیب ببینند و 

در واقع به عنوان ایجاد زنگ خطر در مباحث مقاوم سازی نیز تعریف می شود.
مدیرعامل شرکت ملی گاز گفت: ترازیابی و استفاده از الگوهای جهانی در مقوله مقاوم سازی برای 

ما بسیار مهم است و نباید چرخ را از اول اختراع کنیم.
چگنــی ضمن بیان ضرورت در نظر گرفتن برنامه ای بلندمدت برای مقاوم ســازی گفت: باید با 
آگاهی کامل یک ســند جامع مقاوم ســازی را تدوین کنیم و برای آن باید از مراکز علمی و دانشگاه 
ها و شــرکتهای دانش بنیان استفاده کنیم.وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر تهدیدات سایبری نیز 
تأسیسات گاز را تهدید می کند که باید در برابر آن نیز مقاوم سازی صورت بگیرد و ضمن استفاده از 
ظرفیت های علمی از ترازیابی غافل نشویم.چگنی گفت: ابلاغ مقام معظم رهبری و آیین نامه های مرکز 
پژوهش های مجلس از اسناد بالادستی در زمینه مقاوم سازی هستند که باید از آن ها استفاده کنیم.

معاون وزیر نفت، در ادامه از شــرکت اوزاکا گاز ژاپن به عنوان شــرکتی نام برد که با شرکت ملی 
گاز ایــران همکاری کرد و تجربیاتش در زمینه حوادث طبیعی را در اختیار این شــرکت قرار داد و 

خاطرنشان کرد که باید در تدوین اسناد از مشاوره های بین المللی استفاده کنیم.
چگنی در بیان ضرورت مقاوم سازی یادآوری کرد که بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد دلار سرمایه گذاری 
در زمینه گاز و پتروشیمی و ... در عسلویه صورت گرفته که باید از این هزینه عظیم محافظت کرد.

آغاز عملیات اجرایی خط انتقال گاز دشتک - نهبندان
مصطفی نخعی سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس و نماینده مردم شهرستان های 
نهبندان و سربیشــه در مجلس شورای اسلامی نیز با قدردانی از وزارت نفت گفت: علاوه 
بر خط انتقال گاز دشتک به نهبندان، خط انتقال فرآورده های نفتی از کرمان به خراسان 
جنوبی را نیز پیگیر هستیم. وی گفت: در سال های اخیر کار های بزرگی در کشور انجام 
 شــده اما توسعه نامتوازن سبب شده در شرق کشور، طرح ها با روند کندتری انجام شود،

 اما اکنون با تغییر نگاه شاهد اجرای طرح های بزرگی از جمله خط انتقال فرآورده های نفتی 
از دشتک به نهبندان هستیم.نخعی اظهار داشت: مهم ترین مطالبه مردم شهرستان های 
نهبندان و سربیشه به روزرسانی طرح توسعه نهبندان و تدوین طرح توسعه سربیشه است 
که اخیراً جمع بندی شده و در طرح توسعه شهرستان ها اعتبارات خوبی برای رسیدگی به 

وضعیت جاده ها در نظر گرفته شده است.
مدیرعامل شرکت گاز خراسان جنوبی نیزدر این مراسم گفت: یک هزار و ۳۵۷ پروژه 
با سرمایه گذاری یک هزار و ۷۶۴ میلیارد تومان انجام شده که رقم قابل توجهی در دولت 
سیزدهم است.رحمان محمودی اظهار داشت: خراسان جنوبی سومین استان پهناور کشور 
با ۳۳۱ کیلومتر مرز مشترک با کشور افغانستان و دارای ۳۲ شهر است که همه این شهرها 

از نعمت گاز بهره مند هستند.
وی با بیان اینکه ۹۱۶ روســتای بالای ۲۰ خانوار در اســتان داریم که اگر گازرسانی 

می شدند تعهد خود را انجام داده بودیم، افزود: ما علاوه بر این تعداد روستا، یک هزار و ۱۳ 
روستا هم زیر ۲۰ خانوار گازرسانی کرده ایم که در مجموع می توان گفت یک هزار و ۲۹ 
روستا از نعمت گاز بهره مند هستند.مدیرعامل شرکت گاز خراسان جنوبی بیان کرد: درصد 
بهره مندی خانوارهای شهری از گاز ۱۰۰ درصد بوده و در بخش روستایی ۹۹.۹ درصد است.

وی به تشریح اقدامات صورت گرفته پرداخت و عنوان کرد: گازرسانی به دو هزار و ۱۲۰ 

واحد صنعتی انجام شده و ۳۳۱ هزار  و ۴۵۷ مشترک خانگی از نعمت گاز بهره مند شده اند، 
۲۰۰ هزار انشعاب گاز برای مردم اجرا شده که پوشش نزدیک به ۱۰۰ درصدی استان از 
نعمت گاز طبیعی را شاهدیم.محمودی تصریح کرد: در دولت سیزدهم اقدامات خوبی انجام 
شد که گازرسانی به ۴۹۲ روستا و ۲۶۴ واحد صنعتی و مناطق محروم، گازرسانی به ۹ هزار 
و ۷۰۲ واحد مسکونی در طرح جهش مسکن و شهرک های صنعتی نهبندان، درمیان و 
زیرکوه و منطقه ویژه اقتصادی ، پاسگاه های مرزی و مرز ماهیرود، بهینه سازی ۸۸۲ مورد 
موتورخانه از جمله این اقدامات است.وی با اعلام این خبر که در خراسان جنوبی در هفته 
دولت روستایی نخواهیم داشت که سکنه دائم داشته باشد ولی از نعمت گاز محروم باشد، 
گفت: تمام روســتاهایی که سکنه دائم دارند چه روستاهای بالای ۲۰ خانوار چه زیر ۲۰ 

خانوار از نعمت گاز به صورت صددرصدی بهره مند خواهند شد. 
مدیرعامل شرکت گاز استان  خراسان جنوبی با بیان اینکه زمستان بسیار سختی را 
با توجه به افت فشار گاز گذراندیم، متذکر شد: اگر قطعی گاز نداشتیم به این دلیل بود 
که همه مسئولان و مردم پای کار بودند.محمودی به پروژه انتقال گاز از دشتک زابل به 
نهبندان اشاره کرد و گفت: با اجرای این پروژه خواهیم توانست پایداری گاز استان را تضمین 
کنیم  و در شرایط بحرانی گاز، ما بدون قطع گسترده،  چالش گاز را پشت سر گذاشتیم 

و از آن عبور کردیم.

یزد آغازگر احیای عید مباهله در کشور 
ســید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛مدیر کل ســازمان تبلیغات استان یزد گفت : 
ترویج عید مباهله در اســتان مورد غفلت واقع شده بود و در تلاشیم برنامه شاخص 

جشن عید مباهله در تمام مساجد استان برگزار شود.
حجت الاسلام   » علیرضا نجیمی « در نشست مطبوعاتی که به مناسبت سالروز 
تاسیس سازمان تبلیغات اسلامی در جمع خبرنگاران بر گزار گردید با تاکید بر لزوم 
رونق بخشیدن به مساجد اظهار دلشت : از طریق رونق بخشی به مساجد، می توان 

آسیب های اجتماعی محلات را تا حد زیادی ساماندهی کرد.
مدیرکل تبلیغات اســلامی استان یزد با اشاره به تشکیل کمیته رسیدگی به امور 
مســاجد در یزد بیان کرد: به توصیه نماینده ولی فقیه در اســتان، کمیته رسیدگی 
به امور مساجد تشکیل شد تا مسائل و مشکلاتی که مساجد در مسیر رشد و تعالی 

دارند، مورد بررسی قرار گیرد.
نجیمی با بیان اینکه هیئت های مذهبی شــاخص استان بارها در قالب بسته های 
معیشتی و دیگر اقدامات به کمک نیازمندان آمدند و در زمینه های مختلف دیگر از 
جمله آزادی زندانیان غیرعمد نیز فعالیت داشتند و در واقع هیئت های مذهبی استان 
سرمشقی برای دیگر استان ها بوده اند ؛ هیئات مذهبی استان را قلب تپنده ای خواند 
و تصریح داشت :  هیئت های مذهبی علاوه بر امور و  مناسبت های مذهبی در زمینه 
رشد و تعالی محلات هم  مؤثر خواهند بود .وی بیان داشت : برای اینکه مردم از بستر 
هیئات مذهبی اســتفاده کنند منشــوری مهیا شده است که جنبه اخلاقی و قانونی 
دارد و خدمات متقابل جامعه و  هیئات مذهبی در آن تعریف شده است و در اختیار 

هیئت های مذهبی قرار می گیرد که این منشور متناسب با زیست بودن استان است.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه در تلاش برای جایگزین کردن واژه امام محله 
به جای امام جماعت هســتیم، اظهار داشــت: وظایف متعددی برای امام محلات در 
نظر گرفته شده که از مهمترین آنها می توان به ورود به مسائل اجتماعی و فرهنگی 

محلات اشاره کرد.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان یزد از تشکیل بانک صوتی و تصویری از زندگی 
فرهیختگان، علما و بزرگان یزد خبر داد و گفت: اولین نسخه این تجربه نوردی با ثبت 

نکات ناب تصویری و تجربیات ۳۰ روحانی در یزد به چاپ رسیده است.

وی با بیان اینکه استان یزد از نظر حافظان، قاریان و مؤسسات قرآنی جایگاه خوبی 
دارد افزود : حمایت از تولیدات و پژوهش های طلاب و روحانیون در حوزه های مختلف 

از دیگر اقدامات سازمان تبلیغات اسلامی عنوان کرد .
نجیمی گفت : در تلاشیم تا انجمن مداحان استان با کمک تشکل های فعال فرهنگی 

در اداره کل تبلیغات اسلامی استان یزد ساماندهی شود .
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان یزد یکی از اقداماتی که سازمان تبلیغات در حوزه 
گردشگری استان در ایام نوروز امسال انجام داد انسجام بخشی و سازماندهی مساجدی 
بود که در بافت قدیم و گردشگری وجود داشت و در این زمینه تقریباً ۵۲ مسجد در 
مرکز استان سازماندهی شد که این اقدام موجب می شود علاوه بر اینکه گردشگران 

علاقمند به حوزه مذهبی افزایش پیدا کند خدمات در این حوزه نیز افزایش یابد
وی با بیان اینکه ۱۰۰ مبلغ استان یزد به سه تا چهار زبان دنیا مسلط هستند و 
برای گردشگرانی که هدفمند وارد استان می شوند و گردشگری آنها در زمره گردشگری 
فرهنگی است، کار فرهنگی و تبلیغ انجام می دهد خاطر نشان کرد : سازمان تبلیغات 

اسلامی و روحانیت همگام با راهبرد استان در حوزه گردشگری پیشگام بوده است.
وی گفت: برای اینکه مردم را در مســیر فرهنگ قرار دهیم و از مشــارکت آنها 
اســتفاده کنیم از ظرفیت تشکل های دینی استفاده می کنیم که در این زمینه ۱۵۰ 
کانون فرهنگی تبلیغی در استان یزد در حال فعالیت هستند این کانون ها مؤسسات، 
مجموعه ها و نهادهای مردمی هستند که در حوزه های مختلف از جمله عفاف و حجاب، 

مهدویت، ازدواج، مسائل تربیتی و ... فعالیت دارند.

مدیر کل اداره تبلیغات استان یزد خبر داد
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مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری از 450 میلیارد تومان صرفه جویی بنزینی در مازندران خبر داد.
سبحان رجب پور با اشاره به اینکه باید در فرهنگ سازی استفاده از سوخت پاک تلاش کرد، اظهار کرد: در سال گذشته با مصرف حدود ۲۱4 میلیون کیلوگرم گاز سی ان جی توسط 
خودروها در مازندران حدود ۱50 میلیون لیتر در مصرف بنزین صرفه جویی شد .وی رقم ریالی این صرفه جویی را حدود 450 میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: با اقبال مردم و رویکرد شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در توسعه مصرف گاز سی ان جی از سرمایه گذاران و ایجاد جایگاههای سی ان جی استقبال می شود تا مصرف بنزین کاهش یابد.مدیر شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه ساری با بیان اینکه سوخت سی ان جی مصرف شده خودرویی در سال ۱400 نیز حدود ۲۲۷ میلیون کیلوگرم بود، افزود: با توجه به فعالیت ۸۸ جایگاه سی ان 
جی در حوزه عملیاتی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری، مصرف بنزین در سال گذشته نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۹ درصد افزایش داشته و این در حالی است که 

در مصرف سی ان جی در همین مدت ۶ درصد کاهش مصرف دیده می شود.

450 میلیارد تومان صرفه 
جویی بنزینی در مازندران

دولت سیزدهم و وعده ای که در آذربایجان 
غربی محقق شد

ایران زمین  

مهدی جمشیدیان    |    خط آهن ارومیه - مراغه چند سال پیش به طول ۱۸5 کیلومتر به بهره برداری رسید تا شاهراه 
ارتباطی ایران به اروپا از بن بست اقتصادی و ریلی خارج شود که با توجه به پیگیری های استاندار آذربایجان غربی و 

همت دولت سیزدهم، امید می رود با تکمیل ایستگاه های طول مسیر ظرفیت  حمل و ریلی این استان هم تقویت شود.

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشاه:تغییر ساعت ادارات مصرف حدود ۲0 
مگاوات برق را در کرمانشاه کاهش داده ا ست 

 مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشــاه؛ طرح تغییر ساعت اداری )۶ تا ۱۳( را 
در کاهش مصرف برق در استان کرمانشاه محسوس 
دانســت و گفت: اجرای این طرح تاکنون موجب 
کاهش مصرف ۱5تــا ۲0 مگاوات برق در روز در 

استان کرمانشاه شده است. 
محمد مرادی طرح تغییر ساعت اداری را یک 
کار علمی و حساب شده در راستای کاهش مصرف 
برق در کشــور دانســت و افزود: اجرای این طرح 
تاکنون آثار مشــهود و موفقیت آمیزی در استان 
کرمانشاه داشته است. وی در ادامه در مورد افزایش 
مصرف برق در استان نیز گفت: افزایش مصرف برق 
با آغاز فصل گرما و روشن شدن کولرهای خنک 
کننده امری طبیعی است زیرا به ازای افزایش هر 
درجــه دما از ۳۲ درجه بــه بالا؛ ۳0 مگاوات برق 
بیشتر در استان کرمانشاه مصرف می شود و این 
رونــد افزایش مصرف با بالا رفتن دمای هوا رابطه 
مستقیم دارد.مرادی تاکید کرد: طرح تغییر ساعت 
اداری به این خاطر ۱5 تا ۲0 مگاوات برق در استان 
کرمانشاه کاهش داده که اگر اجرا نمی شد حتما به 

این میزان بیشتر مصرف می شد.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان 
کرمانشــاه در ادامه پیک مصرف برق در استان را 
۷۱۲ مگاوات در روز ۲۸ خرداد ماه ســال جاری 
در ســاعت هشت و ۳5 دقیقه اعلام کرد و گفت: 
مصرف برق در همه استان های کشور با توجه به 
آغاز فصل تابســتان رو به افزایش است که باید با 

تدابیری مصرف بهینه آن مدیریت شود.
شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه ۱۱ 
هزار و ۷5۸ کیلومتر شبکه هوایی، ۱۷ هزار و ۹۶۸ 
ترانس با تولید ۲ هزار و ۱5۳ مگاوات شبکه توزیع، 

۲۶۹ فید عمومی و ۳۱ فید تخصصی دارد.
تعداد مشترکان عمومی )ادارات، نهاد و ارگان 
ها( این شرکت سه هزار و ۲50 مشترک، مشترکان 
کشــاورزی )چاه آب( هفت هزار و 400، مشترک 
صنعتی سه هزار و ۱۱۱ و مشترک تجاری هشت 
هزار و ۹00 است.کرمانشــاه با داشــتن ۲5 هزار 
کیلومتر مربع وسعت و ۳۷۱ کیلومتر مرز مشترک 
با کشــور عــراق؛ ۷۸5 هزار مشــترک برق دارد 
که ۸۳ درصد از آنها، یعنی ۶5۲ هزار مشــترک 

خانگی هستند.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
دوشنبه 1402/04/05
شماره : 1430

راه آهن مراغه - ارومیه ۲ اســتان مهم آذربایجان غربی و شــرقی را به هم وصل می کند، این خط از شهرهای 
ملکان، میاندوآب، مهاباد و نقده عبور کرده و به ارومیه می رسد همچنین در روستاهای قزل قلعه، شیرین بلاغ و 

رشکان ایستگاه دارد و طول آن ۱۸5 کیلومتر است.
کاهش مصرف سوخت در جابجایی مسافر و بار و دسترسی عادلانه به حمل و نقل ارزان، کاهش آلاینده های 
زیست محیطی، ایمنی بالا سیستم حمل و نقلی ریلی، استفاده کمتر از اراضی در توسعه طرح های ریلی در قیاس 
با حمل و نقل جاده ای و نیز پایین بودن هزینه نگهداری ناوگان ریلی نسبت به ناوگان جاده ای از مزیت های اجرای 

راه آهن ارومیه - مراغه به شمار می رود.
در حال حاضر موقعیت جغرافیایی ویژه آذربایجان غربی دسترسی آسان کشورمان به بازارهای جهانی را فراهم 
کرده بطوریکه جاده و ریل های ارتباط با اروپا بویژه مبادی اصلی ورود و خروج کالا و مســافر از کشــور به اروپا و 
بالعکس در آذربایجان غربی قرار دارد اما متاســفانه شاخص های توسعه ای حمل و نقل بویژه ضریب نفوذ شبکه 

ریلی آن کمتر است.

نیمه تمام ماندن 
بخش های زیادی از راه 
آهن ارومیه - مراغه با 

وجود بهره برداری نزدیک 
۶ ساله این طرح موجب 
شده این ظرفیت ریلی 

نقش چندانی در توسعه 
صنعت حمل و نقل استان 

نداشته باشد.

 موضوعــی کــه در همــان روزهــای نخســت شــروع بــکار دولت مردمــی  توســط اســتاندار آذربایجــان غربی
 مطرح و پیگیری شد.

 دولت سیزدهم و وعده ای که در آذربایجان غربی محقق شد
محمدصادق معتمدیان در نهمین روز از آذر ۱400 در دیدار با وزیر وقت راه و شهرسازی ضمن اینکه خواستار ایجاد 
اداره کل راه آهن آذربایجان غربی شد بر این امر نیز تاکید داشت که زمینه های اقتصادی نمودن ظرفیت راه آهن در ارومیه 

از طریق ایجاد ایستگاه باری میسر شود.
نیمه تمام ماندن بخش های زیادی از راه آهن ارومیه - مراغه با وجود بهره برداری نزدیک ۶ ساله این طرح موجب شده 

این ظرفیت ریلی نقش چندانی در توسعه صنعت حمل و نقل استان نداشته باشد.
در بیست و یکمین سفر استانی رییس جمهور به آذربایجان غربی )۳0 اردیبهشت ۱40۱( توجه به تکمیل زیرساخت های 
راه آهن ارومیه - مراغه و تخصیص اعتبارات مورد نیاز آن مورد توجه ویژه قرار گرفت و چهار هزار میلیارد ریال در جریان 

این سفر برای تکمیل ایستگاه ها، سکوهای بارگیری، ایستگاه های سوخت گیری و تکمیل مسیر اعتبار تخصیص یافت.
استاندار آذربایجان غربی در راستای تکمیل و توسعه راه آهن به عنوان راهبردی اساسی در توسعه پایدار استان و پیگیری 
مصوبه سفر ریاست جمهوری با سید میعاد صالحی مدیرعامل راه آهن کشور نیز دیدار کرد و علاوه بر اینکه منابع مالی مورد 
نیاز برای اقتصادی نمودن بستر راه آهن مورد توافق قرار گرفت بر اتمام این پروژه در نیمه اول سال ۱40۲ نیز تاکید شد.

به پیش بینی کارشناســان در حوزه حمل بار ریلی، ســالانه می توان بیش از یک میلیون تنُ بار از طریق بخش ریلی 
آذربایجان غربی صادر کرد.

ظرفیت های ایستگاه  باری راه آهن نقده و میاندوآب با راه اندازی اداره کل راه آهن آذربایجان در ارومیه به نحو احسنت 
مورد بهره برداری قرار می گیرد که می توان از این ظرفیت برای صادرات به شمال عراق بهره برداری لازم را برد و از هدر رفت 
منابع جلوگیری کرد ضمن اینکه در ایستگاه میاندوآب سالانه بیش از ۲50 هزار تنُ ظرفیت حمل چغندرقند وجود دارد.

ایســتگاه باری ارومیه پتانســیل بالایی برای حمل محصولات پتروشیمی، فولاد و سیمان دارد همچنین می توان از آن 
برای رونق بخشی به حمل محصولات کشاورزی از جمله محصول باغی استفاده کرد و هزینه صادرات این نوع محصولات 

را ۳0 درصد کاهش داد.
نگاهــی کوتاه به جهت گیری های اســتاندار آذربایجــان غربی در خصوص ضرورت تکمیل زیرســاخت های راه آهن 
از جمله در مهر ماه ســال ۱40۱ در جلســه شــورای اداری شهرســتان ارومیه و بازدیدهای مکرر به همراه معاون وزیر 
 راه و مدیرعامل شــرکت توســعه زیربناهای کشــوردر دفعات متعدد موید این امر اســت که معتمدیان دغدغه ای جدی 

به شکوفایی این بخش دارد.
روند روبه رشد احداث ایستگاه های باری در ارومیه نقده و میاندوآب از طریق پیگیری تامین منابع مالی، ایجاد حساسیت 
لازم در بین مدیران ارشد کشوری برای توسعه این بخش و نیز سرعت بخشی به تکمیل زنجیره حمل و نقل استان موجب 
شد تا در نخستین روز از تیر ماه امسال این وعده ها و پیگیری ها به نتیجه برسد و با حضور وزیر راه و شهرسازی ایستگاه 

باری قطار ارومیه به بهره برداری رسید.
استاندار آذربایجان غربی در این خصوص گفت: تعداد قطارهای خطوط ریلی آذربایجان غربی باید افزایش یابد چون اتصال 

جنوب به شمال خطوط ریلی استان برای توسعه آذربایجان غربی ضروری است.
محمدصادق معتمدیان از دستور مساعد وزیر راه برای اتصال ریلی ارومیه به تبریز خبر داد و اظهار کرد: این کار مسیر، 

زمان و هزینه ها را کاهش می دهد.
استاندار آذربایجان غربی با گلایه از وضعیت تردد قطار ارومیه - تهران ادامه داد: متاسفانه واگن های قطار مسیر ارومیه 

- تهران کیفیت پایینی داشته و در یک زمان بندی نامناسب مسافرین را منتقل می کند.
وی اضافه کرد: به رغم سرمایه گذاری دولت برای توسعه حمل و نقل ریلی آذربایجان غربی، متاسفانه شاهد بهره وری 

و خروجی مناسب برای مردم نیستیم.
استاندار آذربایجان غربی به راه اندازی انبار بخش باری ایستگاه راه آهن ارومیه نیز اشاره کرد و یادآور شد: با بهره مندی 
از بخش حمل کالاهای اساســی از طریق خطوط ریلی اســتان، شاهد کاهش قابل توجه قیمت تمام شده کالا در منطقه 

خواهیم بود.
معتمدیان همچنین به اهمیت برنامه ریزی برای اتصال ریلی ارومیه به تبریز و تاثیر آن در کاهش مسیر، زمان و هزینه 
ها اشاره کرد و گفت: توسعه راه آهن آذربایجان غربی و اتصال شمال به جنوب خطوط ریلی، مسیر ترانزیت کالا به کشور 

ترکیه را نیز هموار خواهد کرد.

زودتر با خبر شوید ...
www.mozayedemonaghese.com

٤٩١٠٥-٠٢١۴۲۵ واحد پشتیبانی و سایت

                                                مهدی شاه مهری 
                                    سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک گرگان از طرف غلامرضا قاسمی 

سازمان ثبت اسناد واملاک کشور 
حوزه ثبت ملک منطقه یک گرگان 

 آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی
 برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف

تعیین  قانون  موضوع  ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۱۶۳۱هیات  شماره  رای  برابر   
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  وساختمان های  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۱۲۰۰۱۰۰۰75۳ 
تقاضای آقای محمدرضا محمد نژاد نودیجه به شماره شناسنامه ۳8۰۲ و کدملی 
۲۱۲۰۳۶9۶۲۳ صادره ازگرگان فرزند بابا درششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۴۴58۶ مترمربع ازپلاک شماره ۱9۱ – اصلی واقع دراراضی نودیجه 
بخش ۲ حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت ازانتقال ازمالک رسمی موسی 
عباس نژاد به متقاضی دارد . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در ۲ نوبت به 
فاصله ۱5 روز آگهی می شود از این رو اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراض داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
۲ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یکماه ازتاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی ، دادخواست خود 

را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید . م الف : ۱5858
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۳/۲۰ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۰۴/۰5

سجاد مؤیدی
 رئیس ثبت اسناد و املاک کرمانشاه

اداره ثبت اسناد واملاک 
حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسمی 

برابـررای شـماره 140260316001000106 مـورخ 1402/04/03 هیـات اول 
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند 
رسـمی مسـتقردر واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک کرمانشـاه ناحیـه یک تصرفـات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم لیلا روشـنی، فرزند بسـاط علی، به شـماره شناسنامه10341 
شـماره ملـی 3258996751 صـادره ازکرمانشـاه درشـش دانـگ بـاب سـاختمان بـه 
مسـاحت 114/90 مترمربع، به آدرس کرمانشـاه، سـرخه لیژه پشـت کلینیک بستان 
کوچـه مرواریـد، واقـع در محـدوده اراضی قطعـه 8 تفکیکی ازپـلاک 143اصلی بخش 
یـک حومـه حوزه ثبت ملک کرمانشـاه ناحیه یک خریداری مع الواسـطه ازمالک رسـمی 
مشـاعی محمدکریم رحیمی سـرخه لیژه محرزگردیده اسـت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتـب دردونوبـت بـه فاصلـه 15 روزآگهی می شـود، درصورتی که اشـخاص نسـبت 
به صدورسـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند، می توانند ازتاریخ انتشـار 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس ازاخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یـک مـاه ازتاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت درصـورت انقضای مـدت مذکورو عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقررات سـند مالکیـت صادرخواهد شـد. 426/م الف/12
تاریخ انتشارنوبت اول: 1402/04/05
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1402/04/21 

روزنامه اقتصادى، اجتماعى و ورزشى 
صبح ایران

 ارتباط با سازمان آگهى ها:
0936 -  7 3 8 6 5 5 2 1
0 2 1   -   4 9 1 0 5 6 6 6
www.avayeeghtesad.ir

شــرکت توزيــع نيــروي بــرق اســتان يــزد در نظــر دارد کالاهــای مشــروحه ذيــل را از طريــق برگــزاري مناقصــه عمومــي دومرحلــه ای همــراه 
ــد از  ــه مي توانن ــرکت در مناقص ــان ش ــذا متقاضي ــد. ل ــداری نماي ــرايط خري ــد ش ــدگان واج ــندگان و تامين کنن ــی از  فروش ــی کيف ــا ارزياب ب
تاريــخ 1402/04/05  لغايــت 1402/04/11 از طريــق ســامانه ســتاد ايــران بــه آدرس  www.setadiran.ir  نســبت بــه دريافــت اســناد مناقصــه 
ــا توجــه بــه مندرجــات دفترچــه مناقصــه ظــرف مهلــت مقــرر در جــدول زيــر در ســامانه ســتاد  اقــدام نماينــد و  پيشــنهادات خــود را ب

ــد . ــل نماين ــن شــرکت تحوي ــه اي ــه دبير خان ــا پاکت هــای مناقصــه را ب ــران بارگــذاری و ضمن اي
ضمناً به پيشنهادهاي تحويل داده شده بعد از انقضاء  مدت و بارگذاری نشده در سامانه، ترتيب اثر داده نخواهد شد .

نوبت دوم

روابط عمومی شركت توزيع نيروي برق استان يزد شناسه: 1516806

آگهي مناقصه عمومي )دو مرحله اي(

شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد : 2002005066000032

شماره رديف
 تضمین شرکت مقدار شرح مناقصهمناقصه

زمان تحويلنوع ضمانتنامهدر مناقصه
پاکت ها

زمان  بازگشائي
پاکت ارزيابی کیفی 

11402/126500KVA 2.050.000.000يک دستگاه ديزل ژانراتور
1-ضمانتنامه بانکی
2- از محل مطالبات

3-فيش نقدی

ساعت
ساعت1402/04/22 14

1402/04/24 10:30 صبح

 هزينه درج آگهي مناقصه و کسورات قانوني به عهده برنده مناقصه مي باشد.
ــا در ســامانه ســتاد  ــه پيشــنهادات مشــروط، مبهــم، مخــدوش و فاقــد ســپرده و پيشــنهاداتي کــه بعــد از موعــد مقــرر ارســال گــردد و ي  ب

ــد.  ــد ش ــر داده نخواه ــب اث ــردد ترتي ــذاری نگ بارگ
ــاس  ــدارکات تم ــور ت ــن : 36248989-035 و 36243111-035 ام ــماره تلف ــا ش ــتر ب ــات بيش ــب اطلاع ــت کس ــد جه ــي توانن ــان م  داوطلب

حاصــل نماينــد .                                                                                                              

 شرکت توزيع
 نيروي برق استان يزد

حبیب اله بابایی- رئیس ثبت اسناد و املاک سنقر-کرمانشاه

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک سنقر
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
رای  برابـر  رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمان های  و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
شـماره 140260316009000048و140260316009000049 مورخ 
ثبتـی  تکلیـف وضعیـت  تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  1402/02/24هیـات 
اراضـی و سـاختمان های فاقـد سـند رسـمی مسـتقردر واحد ثبتی حـوزه ثبت 
 ملـک سـنقر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی 1- خانـم سـهیلا صادقـی
بـه  الـه، در ششـدانگ )هرکـدام  خانـم شـعله صادقـی، فرزنـد سـیف   -2
نسـبت سـه دانـگ( یک قطعـه زمین مزروعی بـه مسـاحت 513/12 مترمربع 
درقسمتی ازپلاک 6 فرعی از 76 اصلی فعله گری واقع درسنقر، جاده سنقر 
بـه همـدان خریـداری ازمالـک رسـمی وراث مرحـوم حـاج حضرتقلـی صادقـی 
محرزگردیـده اسـت. لـذا بـه منظوراطـلاع عمـوم مراتـب در2نوبت بـه فاصله 
15روزآگهی می شـود، در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدورسند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند، مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهی 
بـه مـدت 2مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس ازاخـذ رسـید  
ظـرف مـدت یک مـاه ازتاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت درصـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادرخواهد شـد. 3/20 م الف
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/21 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/04/05

آگهي مزايده عمومي  02002 
فروش كالاهاي اسقاطي و از رده خارج )كابل و قطعات الكترونيكي( موجود در عسلويه

شركت نفت و گاز پارس
شرکت نفت و گاز پارس در نظر دارد اقلام به شرح جدول ذیل و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

) www.setadiran.ir ( به صورت الکترونیک به فروش برساند.
ــد:1402/04/21  ــخ بازدی ــده:1402/04/20     تاری ــناد مزای ــت اس ــوان   مهلت دریاف ــي فراخ ــاپ آگه ــس از چ ــه پ ــایت: بلافاصل ــار در س ــان انتش  زم

 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت:1402/05/10   زمان بازگشایی: 1402/05/11   زمان اعلام برنده: 1402/05/11

 ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:
کلیه  و  می باشد  دولت  الکترونیک  تدارکات  سامانه  طریق  از  صرفا  مزایده  برگزاری   1
مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده، پرداخت تضمین شرکت در 
مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکات، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده 

و تحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد.
2 پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالاهای مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد 

از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آورید.

3 علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی 
)توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:  

4 برآورد مزایده به مبلغ 20،800،000،000ریال و تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 
مزایده به میزان 2،080،000،000 ریال مي باشد که براي 3 ماه از تاریخ سررسید پیشنهاد 

معتبر باشد.
5 محل گشایش پیشنهادها: استان بوشهر – شهرستان عسلویه – سایت یک شرکت 

نفت و گاز پارس-سالن کنفرانس شهید جهان آرا.

محل استقرار و رویتمقدار تقریبیشرح اقلام ضایعاتی / از رده خارجشماره مزایدهنوع مزایده

02002عمده
 قطعات الکترونیکی شامل )کیس،مانیتور،ریسیور،تلویزیون،

استان بوشهر، شهرستان عسلویه ،  منطقه عملیاتي نفت و گاز پارس   1050قطعهکپی ،پرینتر،موس و...(
 انبار تدارکات شرکت نفت و گاز پارس آدرس اینترنتی:

www.pogc.ir  25،000 کیلوگرمکابل قدرت و دیتا
مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: 1456- 021 اطلاعات تماس دفاتر سایر استان ها در سایت سامانه ) www.setadiran.ir ( بخش " ثبت نام/پروفایل مزایده گر" موجود است. 

شركت نفت و گاز پارس-شركت نفت و گاز پارس-  روابط عموميروابط عمومي)شناسه: 1518049(

نوبت اول
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مربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص ادامه کار در این تیم و سقف قرارداد واکنش نشان داد.
 سید جلال حسینی در خصوص حضور در کلاس مربیگری اظهار داشت: این دوره نسبت به دوره های قبل خیلی قویتر بود. چیزهای جدیدی یاد گرفتیم. وقتی در شرایط قرار می گیرید 

متوجه می شوید که چقدر کار سخت است و با شرایط بازیگری فرق دارد.
وی در خصوص تغییر شرایط از بازیکنی به مربیگری گفت: همه کارها سخت است. در فوتبال مربیگری، بازیگری و مدیریت همه سخت هستند. من در دوران بازیگری تمرکزم روی فوتبال 

بود و الان هم اگر مربیگری را شروع کنم تمام تمرکزم را می گذارم تا کار را درست انجام دهم.
مربی پرسپولیس در مورد اینکه با وجود دریافت مدرک مربیگری B همچنان نمی توانید روی نیمکت تیم بنشینید، عنوان کرد: بله قانون است و من هم در کنار کادرفنی چیزهای بیشتری 

یاد می گیرم تا زمانی که مدرک A را بگیرم.

واکنش سید جلال به ادامه 
کار در پرسپولیس و سقف 
قرارداد

  باشگاه استقلال در رعایت سقف قرارداد 
پیش قدم شد

 جواد نکونام امروز در اولین جلســه رسمی با 
بازیکنان اســتقلال شرکت و در خصوص شرایط 

فصل جدید با آن ها به گفت وگو پرداخت.
گفته می شود سرمربی استقلال در این جلسه 
پیرامون مسائل مالی و سقف قرارداد با بازیکنان 
صحبــت و به آن هــا اعلام کرده ســقف قرارداد 
باشــگاه 15 میلیارد است و بیشــتر از این مبلغ 
امکان پذیر نیســت.با توجه به تاکید فدراسیون 
فوتبال بر رعایت ســقف قرارداد، باشگاه استقلال 
به صورت جدی به دنبال اجرای این قانون است 
و قصــد دارد قراردادهای فصل جدید را بر همین 

اساس منعقد کند.

   تاکید رسانه اماراتی روی انتقال هافبک 
تیم ملی ایران به الوحده

رســانه اماراتــی از انتقال هافبــک ایرانی به 
الوحده خبر داد. احمد نوراللهی هافبک ملی پوش 
کشــورمان فصلی درخشــان با شباب الاهلی در 
لیگ امارات پشت سر گذاشت و قهرمان لیگ شد.

نوراللهی در دو فصل گذشته برای شباب الاهلی 
بازی کرد و قراردادش با این تیم شهر دبی به پایان 

رسید و اکنون بازیکن آزاد است.
نشــریه »البیان« امارات در گزارشی به نقل و 
انتقالات تابستانی لیگ این کشور پرداخت و تاکید 
کرد احمد نوراللهی هافبک ایرانی شباب الاهلی به 
الوحده ملحق می شود.پیش از این از توافق ستاره 
سابق پرسپولیس با الوحده اخباری منتشر شده بود. 

  زمان ورود بدنساز اسپانیایی استقلال و 
یک نام جذاب برای دروازه بان های آبی

زمان ورود بدنساز خارجی استقلال مشخص 
شــد. جواد نکونام ســرمربی فصــل جدید تیم 
استقلال روز گذشته در جلسه ای با سرپرست این 
باشگاه شرکت کرد و علاوه بر ارائه لیست بازیکنان 
مدنظرش، در مورد تکمیل کادرفنی نیز با مدیریت 
به گفت وگو پرداخت.پیش از این در مورد کادرفنی 
جدید استقلال گفته می شد دو دستیار ایرانی و 
دو دستیار خارجی به نکونام کمک خواهند کرد. 
در همین راســتا قرار است یوسو سسما، بدنساز 
اسپانیایی که سابقه همکاری با نکونام را نیز دارد، 
امروز وارد کشورمان شود.با اینحال گفته می شود 
سسما تنها فرد خارجی نیمکت استقلال خواهد 
بود و مربی دروازه بان های این تیم نیز وطنی است. 
وحید طالب لو، دروازه بان اسبق استقلال ،مدنظر 
این باشگاه برای نشستن روی نیمکت آبی قرار دارد 
و بایــد دید روند مذاکرات دو طرف چگونه پیش 
خواهد رفت.ضمن اینکه از مهدی هاشمی نسب 
و کیانــوش رحمتی نیز به عنوان دو کمکِ ایرانی 

نکونام نام برده می شود.

  2 بازیکن از نساجی مازندران جدا شدند
دو بازیکن از تیم شمالی حاضر در لیگ برتر جدا 
شدند. دو بازیکن تیم فوتبال نساجی مازندران از 
این تیم جدا شدند.با حضور سیدمهدی رحمتی در 
نساجی مازندران، تغییر و تحولات متعددی در این 
تیم رخ داد که نشان می دهد مدیریت و کادرفنی 
جدید توجه ویژه ای به فصل جدید و به خصوص 
مسابقات آسیایی دارند.در ادامه تغییر و تحولات 
تیم شمالی کریم اسلامی و رضا جعفری دو بازیکن 
فصل گذشته جدا شدند تا در لیگ بیست و سوم 

پیراهن تیم دیگری را بر تن کنند. 

  ستاره سابق چلسی حاجی شد 
ستاره سابق چلســی حاجی شدستاره سابق 

چلسی و کنونی الاتحاد راهی خانه خدا شد.
 نگوکو کانته ستاره تیم ملی فرانسه و چلسی 
هفته گذشــته با قراردادی نجومی راهی الاتحاد 
عربستان شد.ستاره مسلمان از این فرصت استفاده 
کرده و امروز به شهر مکه مکرمه رفت تا آداب حج 
را به جا بیاورد و حاجی شود.کانته تنها فوتبالیست 
سرشناس مسلمان در الاتحاد نیست بلکه کریم 
بنزما دیگر ســتاره مسلمان و کاپیتان سابق رئال 
مادرید هم در این تیم حضور دارد.کانته قرار است 
ســالیانه 100 میلیون یورو از باشگاه عربستانی 

دستمزد دریافت کند.

دنبال این بودم که در این 
سه، چهار ماه باقی مانده 

تا بازی های آسیایی با مک  
ویلکینز کار کنم اما او 

اعلام کرد که نمی تواند به 
ایران بیاید و اگر قرار است 
تمرین و اردویی باشد باید 

در همان آمریکا باشد. 
متأسفانه با این قیمت 

دلار یک مقدار کار سخت 
است. 

ورزش 

سعید جمشیدیان    |    نایب قهرمان المپیک لندن گفت: مسؤولانی که پیگیری کردند فوتبالیست ها خودرو وارد کنند، باید برای قهرمانان رشته های 
دیگر هم همین کارها را انجام دهند تا ناعدالتی نباشد.
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احسان حدادی در مورد بازگشتش از اردوی آمریکا اظهار داشت: 
از ابتدا قرار بود این اردو یک ماهه باشــد. من برای صحبت با مربی 
و بررســی وضعیت به آمریکا رفته بودم، اما شرایط آنطور نبود که 
انتظار داشــتم و هزینه ها برای به خدمت گرفتن مربی آمریکایی و 

اردو بالاست.
وی ادامه داد: دنبال این بودم که در این سه، چهار ماه باقی مانده تا 
بازی های آسیایی با مک  ویلکینز کار کنم اما او اعلام کرد که نمی تواند 
به ایران بیاید و اگر قرار اســت تمرین و اردویی باشد باید در همان 
آمریکا باشد. متأسفانه با این قیمت دلار یک مقدار کار سخت است. 

   مبلغ قرارداد مربی ام نسبت به قبل 20 برابر شده است
وی در مورد اینکه قرارداد او چقدر است، گفت: مثل قبل ماهی 
7 هزار دلار، اما آن زمان 7 هزار دلار 20 میلیون تومان می شــد اما 
الان  350 میلیون تومان می شود که چیزی حدود 20 برابر است. به 
همین خاطر یک مقدار شرایط سخت است. البته فدراسیون از قبل 
هم حدود 9 هزار دلار به این مربی بدهکار است و او اعلام کرد که 

اگر قرار است کار کنیم باید این مبلغ هم پرداخت شود.

  کسب طلای پنجم دور از دسترس نیست
قهرمان پرتاب دیسک آسیا در مورد اینکه با این شرایط برنامه ات 
برای بازی های آسیایی چیست، گفت: با این مربی که صحبت کردم 
به من گفت از اول فصل هم شروع نکنیم مشکلی وجود ندارد و در 
همین دو، سه ماه باقی مانده مدت تمرین خوب و کافی است. البته 
کســب مدال طلای بازی های آسیایی برای من کار سخت و دور از 
دسترسی نیست چون الان رکوردها حدود 62 متر است. من پیش 

از این 69 متر هم پرتاب کرده ام.

   وزیــر چراغ ســبز نشــان داد، اما بایــد امکانات 
فراهم شود

وی در مورد اینکه نظر فدراســیون در این مورد مربی چیست، 
عنوان کرد: داوری سرپرست فدراسیون گفتم هرطور صلاح می دانید 
عمل کنید، اما نباید وقت مان را هدر بدهیم. قرار نیست برای گردش 
به بازی های آسیایی برویم. من هدفم کسب پنجمین مدال آسیایی 
است و آرزویم این است که با پنجمین طلا از این رشته خداحافظی 
کنــم. وزیر ورزش هم چندماه قبل که صحبت کردیم به من چراغ  

سبز نشان داد اما این چراغ سبز تنها کافی نیست و باید شرایط و امکانات فراهم شود.

  بعد از مدال من در المپیک بودجه دوومیدانی 10 برابر شد
حــدادی ادامه داد:  از شــهریور ســال قبل بدون مربــی تمرین کــردم. ابتدایی ترین چیز برای 
 یک ورزشــکار حرفه ای داشــتن مربی است، اما در سن بالاتر دوســت دارید یکسری افراد کنارتان

 باشند و همفکری بدهند.
 من برای تمرین، مربی و فیزیوتراپ و ماساژور خوب می خواهم تا آسوده به کارم بپردازم. برخی 

می گویند که برای من هزینه زیاد شد اما اینطور نبوده است.
 خــود رئیس فدراســیون بعد از مدال من در المپیک اعلام کــرد بودجه دومیدانی یک میلیارد 
بــود امــا بعد از طلای حدادی 10 میلیارد شــد. همه جای دنیا همین اســت. من اعلام کردم که 
 اگر در توانتان اســت که کمک کنید، بگویید من جلو بروم. آنها گفتند شــما کارتان را انجام دهید

 ما حمایت می کنیم.

  در کدام رشته انفرادی بدون مربی کار می کنند؟
نایب قهرمان المپیک لندن در مورد اینکه آیا حدادی به شــرایطی نرسیده که حالا بدون مربی 
بخواهد مدال بگیرد، گفت: من پنج سال قبل که جوانتر بودم و مربی بدنساز فیزیوتراپ داشتم و با 
اینکه می دانستم حتما طلا می گیرم اما شب قبل از مسابقه نتوانستم بخوابم و حالا شرایط دشوارتر 

هم شده است.
 اینکه 9 ماه تک و تنها بدون مربی و ماساژور جلو بروی کار سختی است. شما ببینید در کدام 
رشته انفرادی بدون مربی کار می کنند و مدال هم می گیرند. کشتی یا وزنه برداری همه مربی دارند و 

در اردو هستند. بدون مربی می توان جلو رفت اما از درصد موفقیت کم می شود.

   از لحاظ تاکتیکی و سرعتی مشکل دارم
وی در مورد اینکه آیا می توانی برنامه تمرینی ات را از مک ویلکینز بگیری، گفت: این هم بستگی 
به فدراســیون دارد که شــرایط را فراهم کند. البته به خاطر شرایطی ارزی کار سخت است. با تمام 
احترامی که به مربیان داخلی دارم اما در حال حاضر مربی ای نیســت که در این مدت کوتاه بتواند 
به من کمک کند. من خودم زمستان بسیار خوبی را پشت سر گذاشتم و تمرینات بدنسازی خوبی 
را انجام دادم اما از نظر تاکتیکی و سرعتی یک مقدار مشکل دارم و نیاز است که مربی داشته باشم.

  2، 3 مسابقه قبل از بازی های آسیایی کافی است 
حدادی در مورد اینکه آیا مسابقه تدارکاتی قبل از بازی های آسیایی داری یا خیر، گفت: فعلا تا دو 
هفته در تهران تمرین می کنم تا ببینیم چه پیش می آید. فکر می کنم تا قبل از بازی های آسیایی، 
دو سه مسابقه شرکت کنم کافی باشد. با این سن و سال نمی توانید شما در مسابقات زیادی شرکت 

کنید چون ریکاوری تان سخت می شود.

  واردات خودرو خوب است اما برای همه ورزشکاران
قهرمان چهار دوره بازی های آسیایی در خصوص اینکه در چند روز گذشته بحث واردات خودرو 
توســط فوتبالیست ها حاشیه های زیادی داشته است و ورزشکاران دیگر از این موضوع گلایه دارند، 
گفت: این موضوع قطعا می تواند تأثیرگذار باشد. شما ببینید فضای بازی های آسیایی چقدر پاداش 
دارد. نهایتا یکی دو میلیارد، اما واردات یک خودرو می تواند چندین میلیارد برای آن ورزشکار سود 
داشــته باشد. قطعا مسؤولانی که پیگیری کردند فوتبالیست ها بتوانند خودرو وارد کنند، باید برای 
رشته های دیگر هم همین کارها را انجام دهند و انگیزه آنها را بالا ببرند.وی تاکید کرد: حق رشته های 
دیگر هم است که از این شرایط برخوردار شوند. شما ببینید در فوتبال 22 نفر برای بالا بردن پرچم 
تلاش می کنند اما در رشته های انفرادی یک نفر، هرکدام هم پرچم ایران را بالا ببرند مردم خوشحال 

می شوند، پس نباید تبعیض قائل شویم و عدالت رعایت شود.

حمایت فدراسیون جهانی والیبال از ایران
فدراســیون جهانی والیبال در نشســت هیات رئیسه خود در 
جمهــوری دومینیکن به موضوع ویزای تیــم ملی ایران ورود کرد 
و بــا حمایت کامل از والیبال ایــران یک مصوبه تاریخی برای این 

موضوع داشت.
 نشســت هیأت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال روزهای یکم 
تا ســوم تیرماه به میزبانی شهر پونتا کانا در جمهوری دومینیکن 

برگزار شد.
محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال ایران و عضو هیأت 
رئیســه فدراسیون جهانی که به دعوت آری گراسا رئیس FIVB در 
این نشست شرکت کرده است، در سه روز گذشته موضوع صادر نشدن ویزای تیم ملی والیبال ایران برای هفته سوم لیگ ملت ها در 

آناهایم آمریکا را با اعتراضات کتبی و شفاهی، پیگیری ها و رایزنی فراوان در دستور کار نشست هیأت رئیسه قرار داد.
پس از پیگیری و مذاکرات معتدد محمدرضا داورزنی، هیأت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال موضوع ویزای تیم ایران را به صورت 
خاص بررسی و تصویب کرد در صورتی که آمریکا به تیم اصلی ایران ویزا ندهد، امتیازات ایران در رده بندی جهانی حفظ می شود و 

نتایج بازی ایران در هفته سوم لیگ ملت ها 2023 در جایگاهش تأثیر منفی نخواهد داشت.
به این ترتیب اگر آمریکا به تمامی نفرات اصلی تیم ایران تا زمان پرواز تیم از فرانکفورت به این کشور )یکشنبه 11 تیر( ویزا ندهد، 

نتیجه بازی های ایران در رده بندی جهانی نیز تأثیر نخواهد داشت.

نایب رئیس فدراسیون وزنه برداری از برگزاری اردو پس از مسابقات 
قهرمانی جهان در ریاض و همچنین اعزام ملی پوشــان به بازی های 

آسیایی هانگژو از عربستان خبر داد.
بهداد ســلیمی، درباره اردوی تیم ملی وزنه برداری ایران گفت: از 
همان ابتدا که به فدراسیون وزنه برداری آمدیم همه هدفمان این بود 
که شرایط وزنه برداری را نسبت به گذشته بهبود ببخشیم؛ خدا را شکر 
اردوها به صورت متمرکز در تمامی رده ها سنی در بخش آقایان و بانوان 
در حال برگزاری است. با تصمیم کادر فنی هم پنجم تیرماه رکوردگیری 
از وزنه برداران خواهیم داشت. پس از آن هم به مدت سه هفته اردوی 

تیم ملی در یکی از شهرهای شمالی برگزار خواهد شد.وی در پاسخ به این سوال که »آیا با توجه به مصدومیت برخی وزنه برداران در 
رکوردگیری فرصت مجددی به آن ها داده می شود؟« تاکید کرد: فدراسیون تابع تصمیمات کادر فنی است. سرمربی تیم ملی از شرایط 
وزنه برداران به خوبی اطلاع دارد و دقیقاً می داند کدام وزنه بردار در چه زمانی به شرایط آمادگی می رسند. ما در کار فنی دخالتی نداریم 
و همه مسائل مربوط به وزنه برداران مربوط به کادر فنی است.سلیمی همچنین در مورد برگزاری اردوی تیم ملی وزنه برداری پس از 
قهرمانی جهان در ریاض یادآور شد: بعد از مسابقات قهرمانی جهان به میزبانی عربستان، بازی های آسیایی هانگژو را پیش رو داریم. با 
رایزنی هایی که انجام دادیم و همچنین موافقت کمیته ملی المپیک قرار شد تیم ملی وزنه برداری پس از مسابقات جهانی در ریاض بماند 

و تمرینات را پیگیری کند و پس از آن راهی بازی های آسیایی هانگژو چین شود.

ترکیب تیم ملی وزنه برداری در بازیهای آسیایی

اگر واردات خودرو برای فوتبالیست ها خوب است اگر واردات خودرو برای فوتبالیست ها خوب است 
برای دیگر ورزشکاران هم باشدبرای دیگر ورزشکاران هم باشد

توصیه به سرمربی جدید استقلال برای موفقیت
کارشناس فوتبال با بیان اینکه نکونام باید مراقب حاشیه های پرتعداد باشد، گفت: 
ســرمربی استقلال برای رسیدن به موفقیت باید از تجربیاتش استفاده کند و اجازه 

ندهد اطرافش شلوغ شود.
علیرضا اکبرپور در خصوص انتخاب نکونام به عنوان سرمربی جدید استقلال گفت: 
خوشــحالم که استقلال ســرمربی خود را شناخت و حالا باید منتظر انتخاب نفرات 
جدید، شروع تمرینات و عملکرد نکونام در استقلال باشیم. فصل برای استقلال خوب 
به پایان نرسید و استقلال دستش از رسیدن به جام کوتاه ماند؛ اما هواداران امیدوارند 
که اســتقلال در فصل جدید با نکونام به موفقیت دســت پیدا کند و این فصل را با 

قهرمانی به پایان برساند.
پیشکسوت تیم استقلال خاطرنشان کرد: جواد نکونام باید مراقب حاشیه ها باشد. او 
می داند کار در استقلال سخت است و به طور حتم عده ای نمی خواهند او در استقلال 
موفق باشد. بنابراین نباید اجازه دهد اطرافش بیش از اندازه شلوغ شود، چون در این 
صورت تمرکزش بر هم می خورد. استقلال با نکونام به آرامش نیاز دارد، آرامشی که 

بین تمامی ارکان باشگاه به وجود بیاید تا تیم با یک وحدت و همدلی به اهدافی که 
در سر دارد برسد.

اکبرپور خاطرنشان کرد: نکونام باید هر چه زودتر نفرات مورد نظر خود را جذب 

کند، او باید اسکلت فصل گذشته را حفظ کرده و چند بازیکن جدید را برای برطرف 
کردن نقاط ضعف به خدمت بگیرد تا امسال شاهد یک استقلال پر قدرت باشیم.وی 
در مورد حمایت هواداران استقلال از نکونام گفت: طرفداران استقلال برای نکونام سنگ 
تمام گذاشتند و با تمام توان از نکونام حمایت کردند. حالا نوبت کادر فنی استقلال 

است که با حمایت هواداران بتواند به موفقیت برسد.
این پیشکسوت فوتبال ایران در خصوص قهرمانی تیم ملی در مسابقات کافا گفت: 
بازی ها ســطح کیفی بالایی نداشــت؛ اما برای هماهنگی تیم ملی و شناخت بیشتر 
بازیکنان نسبت به هم خوب بود، کادر فنی تیم ملی هم تا حدودی توانسته به نقاط 

ضعف تیم ملی دست پیدا کند تا بتواند آنها را برطرف کند.
وی تاکید کرد: تیم ملی کشورمان به بازی های تدارکاتی بیشتر با تیم های پر قدرت 
نیاز دارد تا بتواند محک بیشتری بخورد و کادر فنی نقاط ضعف تیم ملی را بهتر بشناسد، 
ملی پوشان ما در جام ملت های آسیا حریفانی پر قدرتی پیش رو خواهند داشت و قلعه 
نویی می داند اگر می خواهد موفق باشد باید یک تیم کامل را به جام ملت های آسیا ببرد.



W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
دوشنبه 1402/04/05
شماره : 1430

صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی دانش پیام بامداد نوین
مدیر مسئول: در حال تغییر- جانشین مدیر مسئول: کریم حسن پور

مدیر روابط عمومی: راضیه علیدادی
سردبیر: جمشید بیرامی 

چاپ: جام جم
آدرس: تهران، بلوار مرزداران، خیابان ایثار ، انتهای کوچه مالک، پلاک 61

  : Avaayeeghtesad@gmail.com           021 49105666  :تلفن
گستره توزیع : سراسری         شرکت توزیع : نشر گستر 

Gmail

8

شرکت دیپ مایند مدل هوش مصنوعی بهبود 
یافته خود را با نام روبوکتمعرفی کرد که می تواند 
منجر به توسعه بسیاری از ربات های چند کاره و 

همه منظوره با سرعت بیشتری شود.
به نقل از آی ای، ربات های امروزی با توجه به 
اینکه با داده های دنیای واقعی آموزش می ببینند، 
می توانند وظایف مختلفی را انجام دهند. اما اگر 
آنها نیازی به این داده ها نداشته باشند و بتوانند این 
مرحله را دور بزنند چه می شود؟ این امر منجر به 
توسعه بسیاری از ربات های همه منظوره با سرعت 
بیشتری می شود.اکنون دیپ مایند که زیرمجموعه 
گوگل محسوب می شود، یک مدل هوش مصنوعی 
بهبود یافته به نام RoboCat معرفی کرده است که 
می تواند داده های آموزشی جدیدی را برای بهبود 
تکنیک خود بدون دخالت بیش از حد انسانی تولید 
کند.دانشمندان توســعه دهنده این مدل هوش 
مصنوعی می گویند: RoboCat بســیار سریع تر از 
ســایر مدل های پیشرفته یاد می گیرد. این مدل 
می تواند یک کار جدید را با حداقل ۱۰۰ نمایش 
انتخاب کند، زیــرا از یک مجموعه داده بزرگ و 

متنوع استخراج می شود.
 این قابلیت به تسریع تحقیقات رباتیک کمک 
می کند، زیرا نیاز به آموزش تحت نظارت انسان را 
کاهش می دهد و گام مهمی در جهت ایجاد یک 

ربات همه منظوره است.
آنها در ادامه توضیح دادند که این مدل جدید 
بر اساس مدل چندوجهی گاتو)Gato( توسعه یافته 
اســت. این مدل می تواند زبان، تصاویر و اقدامات 
را در محیط های شــبیه ســازی شده و فیزیکی 

پردازش کند.
پژوهشــگران از معماری گاتو استفاده کردند 
که مجموعه ای از مجموعه های آموزشــی بزرگ 
از توالی هایی از تصاویر و اقدامات بازوهای رباتیک 
مختلــف را ارائه می کند کــه صدها کار مختلف 
را انجــام می دهنــد. ســپس RobotCat را برای 
یادگیری وظایف جدید با دنبال کردن پنج مرحله 

آموزش دادند:
۱. جمــع آوری ۱۰۰ تا ۱۰۰۰ نمایش از یک 
کار یا ربات جدید، با استفاده از یک بازوی رباتیک 

که توسط یک انسان کنترل می شود.
RoboCat .۲ را روی ایــن کار/بــازوی جدید 
تنظیــم می کنند و یک عامــل دنباله تخصصی 

ایجاد می کنند.
RoboCat .۳ روی این وظیفه/بازوی جدید به 
طور متوسط ۱۰ هزار بار تمرین می کند و داده های 

آموزشی بیشتری تولید می کند.
۴. داده های نمایشی و داده های خودتولید شده 
 RoboCat را در مجموعه داده آموزشــی موجود

می گنجانند.
 RoboCat ۵. در نهایت نیز یک نسخه جدید از
را بر روی مجموعه داده آموزشــی جدید آموزش 
می دهند.ایــن آمــوزش متنوع بــه مدل هوش 
مصنوعی یاد می دهد که در عرض چند ساعت با 
بازوهای رباتیک مختلف کار کند و RobotCat به 

سرعت سازگار می شود.
در واقــع این ربات حتی بــا وجود اینکه روی 
بازوهای دو انگشتی آموزش ندیده بود، می توانست 
خود را با بازویی پیچیده تر با سه انگشت و دو برابر 

ورودی های قابل کنترل تطبیق دهد.
RoboCat هرچه کارهای جدید بیشــتری یاد 
بگیرد، در یادگیری کارهای جدید و بیشتر، بهتر 
می شود.نســخه های اولیه RoboCat فقط در ۳۶ 
درصــد مواقع در کارهایی که قبــا ندیده بود و 
انجام نداده بود، موفق بود. با این حال، جدیدترین 
و پیشرفته ترین RoboCat که بر روی تنوع بیشتری 
از وظایف آموزش دیده است، دارای نرخ موفقیت 

بیش از دو برابری در همان وظایف است.

  فراخوان ۳/ 1میلیون خودروی هوندا 
در سراسر دنیا به دلیل نقص فنی

 بــه گــزارش رویتــرز، ســازمان امنیــت 
بزرگراه هــای آمریکا اعام کرد شــرکت هوندا 
موتور ۳/ ۱میلیون خودروی خود را از سراســر 
جهان به خاطر مشکل احتمالی تصویر دوربین 
پشت فرامی خواند. این فراخوان شامل مدل های 
 ۲۰۱۹-۲۰۲۲ پایلوت   ،۲۰۱۸-۲۰۲۳ اودیسه 
و پاســپورت ۲۰۱۹-۲۰۲۳ می شــود. خرابی 
اتصال دهنده کابل هم محور باعث شــده تصویر 

دوربین پشت در صفحه نمایش ظاهر نشود.
این فراخوان ۲/ ۱میلیون خودرو را در آمریکا، 
۸۸هزار خودرو در کانادا و ۱۶هزار خودرو را در 
مکزیک در بر می گیرد. هوندا قبا ضمانت نامه 
خودروهایی را که با این مشکل مواجه بودند در 
۲۰۲۱ تمدید کرده بود. این خودروسازی اعام 
کــرد ۲۷۳هزارو ۸۷۰ گــزارش مربوط به این 
مشکل را بین ماه مه ۲۰۱۷ و ژوئن سال جاری 
میادی دریافت کرده  است. اما خوشبختانه هیچ 
گزارشی از مرگ یا آسیب های جسمانی مرتبط 

با این مشکل ارائه نشده است.

رونمایی »دیپ مایند« 
از مدل هوش مصنوعی 

جدید خود

 به نقل از اســکای نیوز، »دانا وایت« مدیر مسابقات 
قهرمانی مبارزه شــدید یا یو اف سی ادعا می کند که با 
مدیران ارشد توئیتر و متا در مورد تمایل آنها برای مبارزه 
با یکدیگر صحبت کرده است.مدیر یو اف سی گفت مارک 

زاکربرگ و ایان ماســک در مورد مبارزه با یکدیگر در 
قفس کاماً جدی هســتند.این افراد هفته گذشــته از 
اینســتاگرام و توئیتر، پلتفرم های رسانه های اجتماعی 
مربــوط به خود، برای صحبت در مورد آمادگی جنگی 
اســتفاده کردند و ظاهراً هر دو از آن زمان با دانا وایت، 
صحبت کرده اند.وایت گفت که مبارزه زاکربرگ و ماسک 
حتی درآمدی را که در ســال ۲۰۱۷ در نمایش بوکس 
بین فلوید می ودر و کانر مک گرگور جمع آوری شده بود 

تحت الشعاع قرار می دهد که تنها ۵۰ میلیون نفر آن را 
در ایالات متحده تماشا کردند. وایت فاش کرد دیشب با 
آن دو صحبت کرده است و هر دو کاماً جدی هستند.

به نظر می رسد ماسک ۵۱ ساله، زاکربرگ را تحریک 
می کند و گفته برای مسابقه قفس آماده است.زاکربرگ 
۳۹ ساله، اسکرین شاتی از توئیت ماسک را در استوری 
اینســتاگرامش منتشر کرد که در آن نوشته: »مکان را 

برای من بفرست«. 

ماسک و زاکربرگ برای مبارزه 
در قفس جدی هستند

دلار  49.980

یورو 5۳.900

پوند  60.650

درهم  1۳.750

لیر  2.000

سکه  تمام  29.600.000

سکه نیم  15.720.000

سکه ربع  10.700.000

سکه یک گرمی  6.750.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

 کروکودیل روسی در جنگ سوریه 
کامل تر شد!

هلیکوپتر می-۲۵/۲۴ توانایی های خود را در میدان نبرد 
ثابت کرده و نه تنها خلبانان نظامی از کشورهای دوست با 
اتحاد جماهیر شوروی ســابق و روسیه امروز، بلکه توسط 

محافل نظامی ناتو نیز تحسین شده است.
اما در جنگ اخیر ســوریه، هلیکوپتر می-۳۵ام عملکرد 
خوبی نداشت که درخواست فوری وزارت دفاع روسیه برای 
ارائه نســخه ای جدید برای حل کردن مشکات موجود را 

به همراه داشت.
افزون بر مشــکاتی در ســامانه های اویونیک، سامانه 
های هدف گیری یا ثبات پیشــرانه هنگام فعالیت در آب و 
هوای داغ، می-۳۵ام یک مشــکل بزرگ دیگر نیز داشت. 
این هلیکوپتر قدرت مانور بســیار ضعیفی دارد که مقایسه 
آن حتــی با هلیکوپتر ترابری چند منظوره می-۱۷/۸ را به 
همراه داشــت. میل-۳۵ام کند و سنگین است و به عنوان 

یک هلیکوپتر جنگی به اندازه کافی انعطاف پذیر نیست.

 معرفی هلیکوپتر میــل می-۳5پی برای رفع 
مشکلات می-۳5ام

با توجه به تجربیات کســب شده در میدان نبرد سوریه، 
هلیکوپتر میل می-35پی )35P-Mil Mi( متولد شــد. این 
هواگرد در اصل یک می-۲۴پی با برخی تجهیزات الکترونیکی 
می-۳۵ام همراه با بروزرسانی های دیگر است. می-۳۵پی با 
نام مستعار “فینیکس” به معنای ققنوس شناخته می شود. 
این هلیکوپتر بهبودهای قابل توجهی داشته است که از آن 
جمله می توان به یک ایســتگاه مشــاهده و نظارت با یک 
دوربین حرارتی ماتریسی، دوربین رنگی وضوح بالا، فاصله یاب 

لیزری، و عینک های دید در شب اشاره کرد.

این به روزرسانی های جدید به ناوگان می-۳۵پی اجازه 
می دهد تا اهداف را در هر زمانی از شبانه روز در فاصله ای 
تا ۱۰ کیلومتر نابود کند. این هلیکوپتر با کابینی زره پوش 
و شیشــه های ضد گلوله محافظت می شــود. هلیکوپتر 
می-۳۵پی دارای پوشــش جدیدی است که دمای اگزوز را 
برای دفاع در برابر موشــک های پدافند هوایی جستجوگر 
حرارتی کاهش می دهد.در صورت درخواســت مشــتری، 
سامانه محافظت فعال می تواند به پرتو لیزر نیز مجهز شود 
که موشک های دشمن را دفع کرده و مسیر آنها را منحرف 
می کند. می-۳۵پی به جدیدترین ســامانه خلبان خودکار 

نیز مجهز شده است.

 تســلیحات و ویژگی های هلیکوپتر میل می-
۳5پی

تســلیحات هلیکوپتر می-۳۵پی افزون بر دو توپ ۲۳ 
میلیمتری و موشــک های هوا به سطح غیر هدایت شونده 
اس-۸ می تواند با اســتفاده از نقاط اتصال ســاح بیرونی 
گســترش یابد. از جمله دیگر موارد می توان به نصب توپ 
۲۳ میلیمتری اضافی، موشک اس-۱۳ غیرهدایت شونده، 
و موشــک هدایت شــونده ضد تانک آتاکا یا ویخر-۱/۱ام 
)1M/1-Vikhr( اشاره کرد. با توجه به نیاز مشتری، مجموعه 

ساح می تواند هرچه بیشتر گسترش یابد.
بیشینه وزن هنگام برخاست هلیکوپتر می-۳۵پی برابر 
بــا ۱۱.۵ تن و بــرد پروازی آن ۴۵۰ کیلومتر اســت. این 
هلیکوپتر توسط ســه خدمه شامل فرمانده، خلبان و افسر 

فنی مدیریت می شود.
به طور رســمی، می-۳۵، مــی-۲۸ و انواع آن به عنوان 

هلیکوپترهای تهاجمی در نظر گرفته می شوند. با این وجود، 
می-۳۵پی عملکردهای اضافی بیشتری دارد. این هلیکوپتر 
دارای محفظه حمل مسافر نیز است که می تواند هشت سرباز 
با تجهیزات کامل جنگی را در خود جای دهد. با درهای تعبیه 
شده در دو طرف بدنه هلیکوپتر، امکان استفاده از مسلسل 

های سنگین افزون بر تسلیحات استاندارد نیز وجود دارد.
همچنیــن، می-۳۵پی می تواند باری به وزن تا ۲.۴ تن 
روی یک قاب بیرونی حمل کند. از این هلیکوپتر همراه با 
تجهیزات جستجوی رادیویی می توان برای انجام ماموریت 
های جستجو و نجات نیز استفاده کرد. در شرایطی که تخلیه 
اضطراری نیاز است می-۳۵پی می تواند بسیار مفید باشد.

یکی دیگــر از بهبودهای صورت گرفتــه در هلیکوپتر 
می-۳۵پی به ارابه فرود جمع شــونده آن باز می گردد. از 
نقطه نظر آیرودینامیکی، جمع شــدن ارابه فرود در بدنه به 
افزایش سرعت هلیکوپتر کمک می کند.می-۳۵پی می تواند 
با بیشینه سرعت ۳۳۵ کیلومتر بر ساعت پرواز کند. در مقام 
مقایسه بیشینه سرعت می-۲۸ان ئی ۳۰۰ کیلومتر بر ساعت 
است. در شرایطی که اختاف ممکن است کم به نظر برسد 
اما در میدان جنگ شــدید برای یک هلیکوپتر قابل توجه 
اســت. افزون بر این، ارابه فرود جمع شونده خطر کمتری 

برای نیروهای چترباز ایجاد می کند.
تجربه استفاده از می-۲۴ در میدان نبرد و تمرینات در 
شرایط مختلف آب و هوایی و طبیعی کارایی این هلیکوپتر 
را به اثبات رســانده است. در مقایسه با می-۲۴، مدل می-

۳۵پــی دارای تجهیزات مدرن و قابل اعتمادتر اســت. این 
امر تطبیق پذیری هلیکوپتر هنگام عملیات دور از پایگاه را 

تضمین می کند.

چشم انداز نه چندان 
درخشان طلا

در بحبوحه ی افزایش های متوالی نرخ بهره توســط 
بانک های مرکزی، با وجود تصویر نه چندان عالی، گاوهای 
نر طا همچنان امیدوار به ماندن در ســطوح صعودی 
هستند. به نقل از اینوستینگ، قرارداد ماه آگوست طا 
در کامکس نیویورک، معامات روز جمعه را در ســطح 
۱۹۲۹.۶۰ دلار در هر اونس به پایان رساند که ۵.۹۰ دلار 
یا ۰.۳ درصد در روز افزایش یافت. این قرارداد در اوایل 
جلســه، تا سطح ۱۹۱۹.۸۵ دلار کاهش یافت که البته 
پایین ترین سطح از اواسط مارس تاکنون تلقی می شد.

قیمــت لحظه ای طا که بازتــاب معامات فیزیکی 
شمش است و برخی معامله گران با دقت بیشتری نسبت 
به معامات آتی دنبال می کنند، تا ساعت ۱۴:۲۰ به وقت 
شرقی )۱۸:۲۰ به وقت گرینویچ( به ۱۹۱۹.۸۰ دلار رسید 
که ۶ دلار یا ۰.۳ درصد در روز افزایش یافت. این شاخص 
پیش از این به پایین ترین سطح سه ماهه ی خود یعنی 

۱۹۱۰.۳۱ دلار سقوط کرده بود.
و اما شــاخص معیار طای کامکس ۲ درصد کاهش 
یافت که در واقع، شدیدترین کاهش آن از پایان ژانویه 

تاکنون است.
لازم به یادآوری اســت که این قرارداد از ابتدای ماه 
ژوئــن تاکنون، پس از کاهش ۱.۸ درصدی در ماه می، 
۲.۶ درصد کاهش یافته اســت. البته با وجود زیان های 
ماهانه ی شدید، همچنان افزایش بیش از ۵ درصدی را 

در سال ثبت کرده است.
آنچه مسلم است گاوهای نر طا با وجود چشم انداز 
کلی نه چندان مطلوب، همچنان در تاش هستند تا در 

سطح امیدوارکننده ی قبلی بمانند.
امــا در چشــم انداز اقدامات بانک ها، بــا نگاهی به 
رویدادهای اخیر می توان به وضوح دید که بانک مرکزی 
بریتانیا، نرخ بهــره را به میزان نیم درصد و در واقع دو 
برابر بیشــتر از میزان پیش بینی ها افزایش داد که خود 
بیانگر آن اســت که باید در برابر مؤلفه های مهم به طرز 
قدرتمندی عمل کند، چرا که کاهش تورم بریتانیا زمان 
بیشتری به طول می انجامد؛ این اقدام سبب شد که طا 
این هفته ضربه بخورد. گفتنی اســت نرخ بهره ی اصلی 
بریتانیا اکنون ۵ درصد است که پس از بزرگترین افزایش 
نرخ از فوریه تاکنون، بالاترین نرخ بهره از ســال ۲۰۰۸ 
تلقی می شود.بانک مرکزی بریتانیا با ۱۳ افزایش متوالی 
نرخ بهره، دنباله روی صادقی برای فدرال رزرو بوده است 
که بــا ۱۰ دور چرخه ی انقباضی، نرخ بهره ی آمریکا را 
به اوج ۵.۲۵ درصد رســانده است. البته مقامات فدرال 
رزرو به روشــنی ابراز داشته اند که تا قبل از پایان سال، 
حداقل دو افزایش دیگر نرخ بهره را در دستور کار دارند.

امــا غیر از افزایش نرخ، موضوعــی که باید به دقت 
مورد ارزیابی قرار گیرد، معامات آتی سوآپ خواهد بود

اد مویا، تحلیلگر پلتفرم معامات آناین اوآندا بر این 
باور است که حمایت کلیدی طا در سطح ۱۹۰۰ دلار 
و مقاومت آن در منطقــه ی ۱۹۶۰ دلار قرار دارد و در 
صورتی که قراردادهای آتی سوآپ مستقیمأ بیان کنند 
که فــدرال رزرو احتمالا دو افزایش نــرخ دیگر را ارائه 
خواهد کرد، این امر منجر به آسیب پذیری طا می شود.

در عین حال، بنا بــه گفته ی این تحلیلگر، با فرض 
شــدیدبودن ریســک گریزی، طا می تواند به ســمت 
جریان هــای امن حرکت کند. در پی انتشــار داده های 
ضعیف اقتصادی و بروز ترس از رکود در بازارهای جهانی، 
طا توانســت افت خود را به کف قیمت سه ماه جبران 
کند و اندکی بهبود یابد. به نقل از »اف ایکس اســتریت« 
قیمت طا پس از ســقوط یک شبه به پایین ترین سطح 
سه ماهه ی جدید یعنی ۱۹۱۰.۲۶ دلار، تا حدودی بهبود 
یافت.با نگاهی به نوسانات پیرامون فلز زرد می توان مشاهده 
کرد که طا )XAU/USD( در حال حاضر، با افزایش 0.69 
درصدی، در سطح ۱۹۲۶.۳۰ دلار معامله می شود.اما در 
چشم اندازی دیگر، بازده اوراق قرضه ی ایالات متحده پس 
از ثبت بالاترین سطح هفتگی، تحت تاثیر انقباضات بانک 
مرکزی قرار گرفت و مجبور به عقب نشینی شد.آنچه مسلم 
است براساس داده های نه چندان مطلوب، رکود اقتصادی 
در بازارهای جهانی، ترس از رکود را برانگیخته است. در 
پی قرارگرفتن ســهام جهانی در مسیر زیان، احساسات 
سرمایه گذاران تغییر کرد. گفتنی است در میان وخامت 
فعالیت های تجاری و تولیدی در سراسر جهان و در حالی 
که  سرمایه گذاران به دنبال پناهگاه های امن  هستند، طا 
XAU/USD افزایش می یابد.داده های اقتصادی در سراسر 
جهان، اعم از داده هــای PMI تولید و خدمات به ویژه در 
ایالات متحده حاکی از آن است که فعالیت های تجاری و 

تولیدی رو به وخامت است.

ســرطان بیماری اســت که می تواند در هر نقطه ای از بدن رخ دهد با اینحال در مورد ابتا به 
سرطان قلب بسیار کم شنیده ایم.

 به نقل از ساینس، سرطان می تواند تقریباً در هر اندام بدن ایجاد شود اما به ندرت شنیده می 
شود که این بیماری بر قلب تأثیر بگذارد. با اینحال ممکن است افراد به سرطان اولیه قلب مبتا 

شوند، هرچند که خوشبختانه این اتفاق بسیار نادر است.
تومورهای اولیه قلب به قدری غیرمعمول هستند که آمارها در مورد آن بسیار 

پایین است، اما یک تخمین نشان می دهد که در بین ۰.۰۰۱۷ تا ۰.۰۲۸ درصد 
افراد رخ می دهد. با این حال، همه این تومورها بدخیم نیستند.

درســت مانند هر قسمت دیگر بدن، یک فرد می تواند تومورهای غیر 
بدخیم )غیر سرطانی یا خوش خیم( روی قلب داشته باشد، به عنوان مثال، 
تومورهایی که به عنوان میکســوم شناخته می شوند. این تومورها خوش 
خیم هستند اما اگر بر گردش خون در حفره های قلب تأثیر بگذارد، می 
توانند مشکات جدی برای سامتی ایجاد کنند. تومورهای بدخیم قلبی 

تنها ۲۵ درصد از تومورهای اولیه قلب را تشکیل می دهند.
» توچوکو اوکوئوسا«، متخصص قلب در مرکز پزشکی دانشگاه راش شیکاگو، 

گفت: »در طول زندگی حرفه ای ام، احتمالاً دو یا سه بار سرطان های اولیه بدخیم 
قلب را دیده ام. آنها بدخیمی های خیلی شایع نیستند و به همین دلیل است که بیشتر 

مردم اغلب در مورد آنها صحبت نمی کنند.«
این ســرطان با هر سرطان بدخیم دیگری تفاوتی ندارد و شامل رشد غیرقابل کنترل سلولی 
است که باعث گسترش بیماری و حمله به سایر قسمت های بدن می شود، فرآیندی که متاستاز 
نامیده می شود. هنگامی که این در قلب رخ می دهد، اغلب می تواند تهاجمی باشد. شانس درمان 
آن بســیار کم و احتمال مرگ حتی با شیمی درمانی بالا است. به طور نسبی، یکی از شایع ترین 

تومورهای بدخیم قلب، سارکوم است که از بافت های همبند نرم بیرون می آید.

 چرا این سرطان نادر است؟
قلب اندامی باورنکردنی است، اما به هیچ قدرت ضد سرطانی مجهز نیست، پس چرا این بیماری 
بسیار نادر به نظر می رسد؟ یک نظریه این است که سلول هایی که خود عضله قلب را 

می سازند )میوسیت های قلبی( تمایز دارند.
سرطان به دلیل خطا در هنگام تقسیم سلولی رخ می دهد و در نتیجه 
یک سلول جهش یافته به طور غیر طبیعی تکثیر و به طور غیرقابل کنترلی 
تقسیم می شود. با این حال، سلول ها در عضله قلب، در مقایسه با سایر 
اندام ها مانند سلول های بافت پوششی پوست در اواخر زندگی تقسیم 
نمی شــوند. اگرچه این بدان معناست که قلب در ترمیم بافت آسیب 

دیده خوب نیست، اما مقاومت آنها را در برابر تومورها فراهم می کند.

 علائم سرطان قلب چیست؟
نادر بودن ابتا به سرطان قلب به طور کلی یک اتفاقمثبت است، اما به 
این معنی اســت که داده های قطعی در مورد این بیماری وجود ندارد و همین 
مقابله با آن را برای پزشکان دشوار می کند. به عنوان مثال، حتی مشخص نیست که 
آیا انتخاب سبک زندگی خاص یا شرایط سامتی، خطر ابتا به سرطان قلب را افزایش می دهد 
یا خیر. حتی مشخص نیست که چگونه و چرا تومورهای قلبی به وجود می آیند یا بهترین روش 
درمان آنها چگونه است.تشخیص عائم سرطان قلب نیز می تواند دشوار باشد. برخی از تومورها 
بدون عامت هستند، در حالی که بسیاری دیگر فقط عائم غیر اختصاصی مانند خستگی، تنگی 

نفس، سرگیجه، درد قفسه سینه و تپش قلب را ایجاد می کنند.

آیا سرطان قلب وجود دارد؟

  NACS در مقابل CCS1: کدام استاندارد شارژرهای بیشتری در ایالات متحده دارد؟
 استاندارد شارژ آمریکای شمالی تسا )NACS( در سراسر صنعت طلسم شده است.

 تعداد فزاینده ای از شــرکت ها، به رهبری جنرال موتورز و فورد، در حال آماده شــدن برای استفاده از NACS برای بهره مندی از هزاران 
سوپرشارژر تسا در سراسر کشور هستند. با این حال، ممکن است مدتی طول بکشد تا اثرات این تغییر در دنیای واقعی را ببینیم.

 NACS در مقایسه با )CCS1( ارقام مرکز داده سوخت جایگزین وزارت انرژی ایالات متحده نشان می دهد که سیستم شارژ ترکیبی
ردپای بسیار بیشتری دارد. از 21 ژوئن 2023، 5 هزار و 240 ایستگاه شارژ CCS1 در ایالات متحده وجود دارد، در مقایسه با هزار و 

803 مکان برای سوپرشارژرهای تسا.
با این حال، تسا پورت های بیشتری نسبت به CHAdeMO و CCS1 دارد. اگرچه، انتظار نداشته باشید همه چیز یک شبه تغییر 
کند. مرگ CCS1 احتمالاً کند است. به هر حال، خودروسازان و شرکت های شارژ بیش از یک دهه را صرف ایجاد شبکه های CCS1 در 
سراسر ایالات متحده کردند.طبق گزارش ها، اولین شارژر سریع عمومی CCS در اکتبر 2013 در یک مرکز خرید در سن دیگو افتتاح 
شد. توسط EVgo نصب شده است.جنرال موتورز اولین خودروسازی بود که از نسخه CCS1 شارژر سریع در شورلت اسپارک 
الکتریکی مدل 2014خود استفاده کرد. به سرعت، CCS1 به یک استاندارد صنعتی تبدیل شد و خودروسازان به طور فزاینده ای 
آن را پذیرفتند. ولوو در سال 2016 استاندارد شارژ را پذیرفت و به دنبال آن گروه موتور هیوندای در سال 2018 قرار گرفت.
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